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زمانی چه  بورس 
زد؟ خواهد  برگشت   

 فرمانده قرارگاه اقتصادی سپاه راهی پاستور می شود؟ 

 جوانِ جهادیِ انقلابی 
و البته نظامی

۱۱ معیار رجال سیاسی داوطلب ریاست جمهوری مشخص شد

شماره 763 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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فیلم های تازه نفس در راه اکران؛

سینمای بحران زده را
 نجات می دهند؟

جانشین معاون دادستان خراسان رضوی؛

آماری درباره کوهخواری های 
طرقبه و شاندیز نداریم 

آمارها متضاد از تصفیه فاضلاب در مشهد:

70 درصد تصفیه 
می شود یا نمی شود؟
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احضار نازنین زاغری به دادگاه انقلاب و ابلاغ 
یک کیفرخواست جدید به او

یک منبع آگاه گفت: شــعبه 15 دادگاه انقلاب اسلامی صبح امروز نازنین زاغری را به همراه 
وکیل تعیینی اش احضار و کیفرخواست پرونده جدیدی را به وی ابلاغ کرد.

یک منبع آگاه به صدا و ســیما گفت: شــعبه 15 دادگاه انقلاب اســلامی صبح امروز نازنین 
زاغــری را به همراه وکیل تعیینــی اش )وکیلی که متهم برای خود انتخاب می کند( احضار و 

کیفرخواست پرونده جدیدی را به وی ابلاغ کرد.
بنابراین گزارش، نازنین زاغری که با حکم محکومیت جاسوسی تحت نظر دستگاه قضایی و 

سازمان زندان های ایران است با اتهام جدیدی مواجه شده است.
این منبــع آگاه افزود: پس از حضور زاغری در شــعبه 15 دادگاه انقلاب اســلامی و ابلاغ 
کیفرخواســت پرونده جدید به او، وکیل تعیینــی وی ضمن حضور در دادگاه انقلاب در حال 

مطالعه پرونده جدید وی است.

سوال از وزیر خارجه به صحن علنی ارجاع شد

وزیر امورخارجه به دلیل اینکه دوبار دعوت کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
را برای پاسخگویی به سوال نمایندگان اجابت نکرد، این بار مطابق آئین نامه داخلی مجلس 

باید در صحن علنی مجلس به سوالات وکلای ملت پاسخ دهد.
ابوالفضل عمویی با اشــاره به عــدم حضور محمدجواد ظریف در کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس، اظهار داشت: مقرر شده بود که محمدجواد ظریف وزیر امورخارجه 
در جلسه امروز کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی برای پاسخ به 8 سوال ملی نمایندگان 
حضور پیدا کنند اما این اتفاق رخ نداد و بنابراین شــرایط، طبق تبصره 1 ماده ۲08 و بند 1 
ماده ۲0۷ قانون آیین نامه داخلی مجلس شــورای اســلامی، جلسه سوال این نمایندگان در 

صحن علنی برگزار خواهد شد.
ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
امروز دومین جلســه ای بود که کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی از وزیر امور خارجه 
دعوت کرده اســت، بیان کرد: اولین بار وزیر امورخارجه در تاریخ ۲۶ مرداد برای پاسخگویی 

به سوالات نمایندگان دعوت شده بودند که تشریف نیاوردند.
عمومی گفت: برای جلســه امــروز هم وزیر امورخارجه در نامه ای اعــلام کردند که امکان 
حضــور ندارند و به همین جهت، طبق آئین نامه ســوال نماینــدگان در صحن علنی مجلس 

مطرح می شود.
براســاس این گزارش، علیرضا سلیمی نماینده محلات، محمد حسن آصفری نماینده اراک، 
جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد، زهره الهیان نماینده تهران و حسن نوروزی نماینده رباط 

کریم متقاضی طرح سوال از وزیر خارجه بودند.
ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی در پایان گفت که کمیســیون امروز به ادامه بررسی طرح 

تشکیل سازمان پدافند غیر عامل پرداخت.

شورای عالی امنیت ملی درباره عوامل 
خرابکاری حادثه نطنز نظر می دهد

رئیس ســازمان انرژی اتمی در حاشیه نشست امروز کمیسیون امنیت ملی مجلس، گفت: ما 
امروز درباره فعالیت های هسته ای کشــورهای همسایه با نمایندگان این کمیسیون صحبت 
خواهیم کرد ودرباره عوامل خرابکاری در سایت نطنز شورای عالی امنیت ملی باید نظر بدهد.
علی اکبر صالحی رئیس ســازمان انرژی اتمی در حاشــیه نشســت روزگذشــته کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اســلامی، گفت: کمیسیون امنیت ملی یکی 
از کمیســیون های مهم به خصوص در بحث محوری فعالیت های جمهوری اســلامی ایران 
است. به ویژه فعالیت هایی که تبدیل به چالش عمده بین ایران و جهان استکبار شده است.

وی با اشــاره به حضور در برخی از جلسات کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی بنا بر 
دعوت نمایندگان، افزود: ما ضمن حضور در جلسات این کمیسیون، گزارشی درباره پیشرفت 
کارها در حوزه صنعت هســته ای به نمایندگان ارایه می دهیم و در نشســت امروز قرار است 

درباره فعالیت های هسته ای کشورهای همسایه صحبت گزارش دهیم.
صالحی یادآور شد: کشور امارات متحده عربی اولین رآکتور هسته ای را راه اندازی کرده و قرار 
است چهار رآکتور هســته ای داشته باشند. عربستان سعودی نیز تصمیم جدی برای ورود به 
این حوزه گرفته اســت. در کشور ترکیه هم فعالیت های بسیار گسترده ای در ارتباط با ساخت 

نیروگاه شروع شده است.
رئیس سازمان انرژی اتمی افزود: کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یازدهم 
دنبال رایزنی با ســازمان انرژی اتمی است تا بعُد امنیتی این مسئله برای جمهوری اسلامی 

ایران را بررسی کنیم.
صالحی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره خرابکاری اخیر در سایت هسته ای نطنز، گفت: در 
جلســات گذشته کمیسیون امنیت ملی مجلس درباه حادثه نطنز صحبت شده و تکلیف اتفاق 
رخ داده روشن شده است.  سازمان انرژی اتمی نیز از روزی که این اتفاق افتاد اقدامات لازم 

را در دو فاز شروع کرد.
وی ادامه داد: ما در فاز نخســت نســبت به تامین تجهیزات و راه اندازی مقدماتی برای تولید 
سانتریفیوژهای پیشرفته اقدام کردیم و در فاز بعدی قدم بلند مدتی را برخواهیم داشت لذا با 
توجه به اقدام خرابکارانه و خبیثانه تصمیم گرفته شد تا سالن مدرن تر، وسیع تر و فراگیرتری 

را از نظر همه ابعاد در نزدیکی نطنز برای این امر احداث کنیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی یادآور شد: شورای عالی امنیت ملی باید درباره عوامل خرابکاری 

حادثه سایت هسته ای نطنز، نظر دهد.
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 جوانِ جهادیِ انقلابی و البته نظامی
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اصولگرایــان مدام از 
جمهــوری  رئیــس 
نام  جوان  و  انقلابی 
می برنــد و گاه نیــز 
چندان بی تمایل به یک 
نظامی  جمهــور  رئیس 
نیستند، نام سعید محمد، 
فرمانده قرارگاه خاتم به 
پدیده جدید  عنوان یک 
برای انتخابات ریاســت 
جمهوری مطرح می شود. انتخابات ریاست 
جمهوری 1400 ایــران کاملا تحت تاثیر 
آمریکاست؛  جمهوری  ریاســت  انتخابات 
طبیعی اســت اگر ترامپ انتخاب شود، در 
ایران فرآیندها به سمتی می رود که رئیس 
جمهوری با سابقه نظامی شانس بیشتری 
داشــته باشد. در این فضا نام های مختلفی 
شنیده می شود؛ یکی محمدباقر قالیباف که 
کاملا برای همه آشناست و دیگری فردی 
کمتر شناخته شده اما مورد وثوق نهادهای 
نظامــی؛ ســعید محمد فرمانــده قرارگاه 
ســازندگی خاتــم الانبیاء ســپاه. از هفته 
گذشته تا کنون چندین بار نام او به صورت 
غیر رسمی در محافل مختلف مطرح شده 
و برخی معتقدنــد او می تواند نماد »جوان 
جهادی انقلابی« باشد که در »جستجوی 
نام« نیست و می تواند فعالیت جهادی خود 
را به عنوان رئیــس جمهور انجام دهد. به 
محض مطرح شدن نام ســعید محمد در 
چنــد محفل دوســتانه اصولگــرا، برخی 
رســانه های اصولگرا نام سعید محمد را به 
عنوان نامزد بالقوه ریاست جمهوری 1400 
مطــرح کردند و از ســوابق او نوشــتند. 
مهمترین واکنش را رسانه های نزدیک به 
محمدباقر قالیباف داشتند. آنها سعید محمد 
را رقیــب قالیباف تصور کردنــد و از هم 
اکنون برایش خط و نشــان کشــیدند؛ از 
جمله ســایت فردا رسانه قالیبافی ها که در 
خبری نوشــت امکان دارد شورای نگهبان 
سعید محمد را به عنوان رجل سیاسی تایید 

نکند. اشــاره تلویحی آنها احتمالا به درجه 
نظامی سعید محمد است که هنوز به درجه 
سرداری نرســیده اما درجه سرداری برای 
تصدی فرماندهی قرارگاه خاتم، به صورت 
امانی به او داده شــده اســت. سایت خبر 
فوری نیز در گزارشی که ظاهرا فقط قصد 
داشته، ســعید محمد را معرفی کند، بسیار 
زیرکانــه او را نقد کرده و به عدم حضور او 
در جنگ اشاره کرده و نوشته »سعید محمد 
در کــوران دفاع مقدس در ســپاه فعالیتی 

نداشته است.«
البته در جای دیگری خیلی مستقیم نوشته 
که او ســابقه ندارد: »فقدان سابقه سیاسی 

بــرای ســعید محمد باعث شــده ناظران 
سیاســی، تایید صلاحیت این چهره کمتر 
شناخته شــده در فضای سیاســی را بعید 
دانســته و تاکید کنند که ســعید محمد به 
دلیل عدم برخورداری از ســوابق سیاسی 
و اجرایــی، نمی توانــد بــه عنــوان یک 
انتخابات 1400 حضور  رجل سیاســی در 
یابد.«سعید محمد اســلامی دهم مهرماه 
9۷ با حکم سرلشکر جعفری فرمانده وقت 
سپاه پاسداران به سمت فرماندهی قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء منصوب شد. قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیا کــه عموما قرارگاه 
زیرمجموعه های  از  گفته می شــود،  خاتم 
ســپاه اســت، که »بزرگ ترین پیمان کار 
پروژه هــای دولتی ایران« به شــمار می 
رود. این نهاد با هدف »آب رســانی، صدور 
انتقال  نفت و گاز، پروژه های سدســازی، 

آب و نیرو و راه ســازی« راه اندازی شــد. 
محمد ســتاری وفایی، محمدباقر قالیباف، 
حســن دانایی فر، عبدالرضا عابد، رســتم 
قاســمی، ابوالقاســم مظفری شــمس و 
عبادالله عبداللهی مدیران ســابق این نهاد 
بودنــد که از این جمع محمدباقر قالیباف و 
رستم قاسمی شهرت بیشتری دارند و حالا 
سعید محمد سومین فرمانده قرارگاه خاتم 
اســت که احتمال دارد از عرصه نظامی به 
سیاست وارد شود. ســعید محمد برخلاف 
فرماندهان پیشین قرارگاه سازندگی، سابقه 
نظامی گری زیادی ندارد و با وجود اینکه در 

سپاه پاسداران حضور داشته، او را با القاب 
نظامی نمی شناســند. رسانه های وابسته به 
سپاه پاسداران از عنوان دکتر برای معرفی 
او اســتفاده می کنند و او بــا لباس نظامی 
در محل کار خود حاضر نمی شــود. سعید 
محمد متولد 134۷ اســت و دارای مدرک 
تحصیلی دکترای مهندسی عمران )گرایش 
راه و ترابــری( از دانشــگاه تربیت مدرس 
تهران در ســال 1388 اســت. او از سال 
13۶۶ به عضویت ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در آمد و دارای سوابق مدیریتی و 
اجرایی متعددی در شــرکت ها و موسسات 
اقماری قــرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء 
)ص( و بنیاد تعاون سپاه است. سعید محمد 
پیــش از فرماندهــی قرارگاه ســازندگی، 
مدیرعامل گروه ایرانیان اطلس )ســازنده 
و مالک چندین مرکز خرید در شــهر های 

مختلف ایــران( بود. او چندین ســال نیز 
مدیرعامل سپاســد از زیــر مجموعه های 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء بود. سپاسد 
مهم ترین بازوی مهندســی سپاه پاسداران 
است که پروژه های عظیم سدسازی، تونل 
بتونی  سازه های  برق،  نیروگاه های  سازی، 
بلند و... را در کشــور اجرا می کند. ســعید 
محمد در سپاسد جایگزین پرویز فتاح شد 
و گفته می شود مجموعه سپاسد در دوره او 
چند برابر قوی تر شده و اصلا قابل مقایسه 
با دوره فتاح نیست و در همین دوره بود که 
از محمد به عنوان یکی از نخبگان سپاه یاد 
شد. با این حال عمده شهرت او در همین 

یک مــاه اخیر رخ داد؛ همان زمانی که نام 
او در برخی محافل به شــکل جدی مطرح 
می شــود. نکته جالب درباره سعید محمد 
اینکه اگر نامش را در گوگل ســرچ کنید، 
به اطلاعات و مصاحبه های بسیار کمی از 
او می رسید؛ سخنرانی های کلی که بیشتر 
عمرانی  فعالیت های  دربــاره  آن  محتوای 
اســت. او مصاحبه های خیلی کمی کرده 
و ظاهرا دوست داشته در تیررس رسانه ها 
نباشــد و در قــرارگاه کارش را پیش ببرد، 
به همین دلیل اســت که هیچ مصاحبه یا 
اظهارنظر سیاسی درباره مسائل مملکت از 
ســعید محمد پیدا نمی کنید؛ با این حال او 
مدتی است ارتباطش با رسانه ها را تقویت 
کــرده و شــعار می دهــد و از برنامه های 
آینده می گوید و برای حل مشکل مسکن 
شرط می گذارد: »شــرط ما برای ورود به 

بازار تولید مسکن این است که به صورت 
مســتقیم تنها با وزارت راه و شهرســازی 
همکاری کنیم و در ایــن میان قرارگاه با 
مردم طرف حساب نباشد، یعنی آنکه امور 
ثبت نام متقاضیــان و تامین منابع مالی از 
ســوی وزارتخانه صورت گرفته و اجرای 

پروژه به قرارگاه واگذار شود.«
سعید محمد حتی سفر های استانی بیشتری 
هم می رود. در تابستان امسال حداقل به ده 
استان ایران سفر کرده و از پروژه آب غیرانیه 
تا راه آهن زاهدان را بازدید کره است. حتی 
شنیده ها حاکی از این است که او هم مانند 
قالیبــاف پیش از خودش، تیم رســانه ای 
خود را زودتر به اســتان خوزستان فرستاده 
است. اســتانی که این روز ها شده میزبان 
اقسام مســائل و بحران و البته نامزد هایی 
احتمالی که ممکن است روزی عکس های 
این روز هایشــان در خوزستان به کارشان 
بیایــد. برخی اصولگرایــان، او را گزینه ای 
در مقابل محمدباقر قالیبــاف می دانند؛ از 
جمله اینکه او در برخی روند های منتهی به 
رسیدگی به فساد نقش آفرینی کرده و مثلا 
در پرونده عیسی شریفی و هلدینگ یاس 
یکی از کارشناســان اصلی بوده اســت. او 
البته تلاش زیادی برای همکاری پژوهشی 
بســیج دانشــجویی با قرارگاه خاتم داشته 
و همین مســئله محبوبیــت او را در بدنه 
بسیج و جریان هایی مثل جنبش عدالتخواه 
دانشــجویی افزایش داده است. او از جهت 
سیاسی کاملا اصولگرا است، اما هیچوقت 
تابلوی سیاسی نداشته و پیدا کردن اظهار 
نظر های سیاســی از او تقریبا غیر ممکن 
است. تابستان امســال، نادران و بذرپاش، 
قالیباف و میرســلیم، حداد عــادل و فتاح 
حســابی از خجالت هــم در آمدند. به نظر 
می رسد اصولگرایان بیشتر از همیشه، برابر 
هم شمشــیر کشیده اند. در این وضعیت آیا 
سعید محمد می تواند همان جوان انقلابی 
باشد که اجماع همه اصولگرایان، از موتلفه 
تا عدالتخواهان را، پشــت سر خود نظاره 

کند؟

سوژه

محمد در تابستان امسال حداقل به ده استان سفر کرده و از پروژه های مختلفی، چون آب 
غیزانیه و راه آهن زاهدان بازدید کرده است. حتی شنیده ها حاکی از این است که او هم 

مانند قالیباف پیش از خودش، تیم رسانه ای خود را زودتر به استان خوزستان فرستاده 
است. استانی که این روز ها شده میزبان اقسام مسائل و بحران و البته نامزد هایی 
احتمالی که ممکن است روزی عکس های این روز هایشان در خوزستان به کارشان 

بیاید

,,

۱۱ معیار رجال سیاسی داوطلب ریاست جمهوری مشخص شد
دسـخنگوی کمیسـیون امـور داخلـی کشـور و شـوراها در 
مجلس شـورای اسـلامی از تصویـب معیار و شـروط رجال 

سیاسـی مذهبـی دراین کمیسـیون خبـر داد.
علـی حـدادی بـا اشـاره بـه نشسـت روز سـه شـنبه 18 
شـهریورماه کمیسـیون امـور داخلـی کشـور و شـوراها در 
مجلـس گفـت: ادامـه اصـلاح مـوادی از قانـون انتخابـات 
ریاسـت جمهـوری در دسـتور کار بود و شـرایط احراز رجال 
در مـواردی چـون سیاسـی، مذهبـی، مدیـر و مدبـر بـودن 

شد. مشـخص 
نماینـده مـردم سـاوجبلاغ، نظرآبـاد و طالقـان در مجلـس 
بـا بیـان اینکـه در ایـن مـاده الحاقی شـرط رجـال مذهبی 
مشـخص شـد، توضیـح داد: بـا مصوبـه کمیسـیون امـور 
داخلـی کشـور، شـروط رجـال مذهبـی بـه ایـن نحو شـد؛ 
اعتقـاد و التزامـات عملـی بـه ولایـت مطلقـه فقیـه، ثبـات 
و اسـتواری در اعتقـاد و التـزام عملـی بـه عقایـد، احـکام 
انجـام واجبـات و تقیـد بـه  از جملـه  و اخـلاق اسـلامی 
تـرک محرمـات و اشـتهار بـه آن، بهره منـدی از اطلاعات 
لازم در حـوزه اعتقـادات و اصـول دینـی و مذهـب در حـد 
اثبـات حقانیـت دیـن اسـلام و مذهـب تشـییع و توانایی در 
پاسـخگویی به شـبهات و تهدیدات در حـوزه موضوع دینی 
و مذهبـی متناسـب بـا جایـگاه ریاسـت جمهـوری، دفـاع 
از آرمـان هـای اسـلامی در امـور مختلـف از جملـه امـور 
اجتماعـی، فرهنگـی و سیاسـی مبتنـی بر مبانـی معرفتی و 
اعتقـادی، احسـاس مسـئولیت نسـبت بـه امور دینـی مردم 
و ترویـج ارزش هـای دینـی در جامعـه از جملـه اعتقـاد بـه 
انجـام فرضیـه امـر بـه معـروف و نهـی از منکـر، عدالت و 
صداقـت در گفتـار و رفتـار بـا بررسـی سـوابق از جملـه در 

گزارش هـای مرتبـط بـا سـمت ها و مسـئولیت ها و ارائـه 
آمارهـای مرتبـط، مشـارکت در مراسـم دینـی و مذهبـی و 

دینی. شـعائر  بزرگداشـت 
وی بـا بیـان اینکـه مـاده 4 احـراز شـرط رجال سیاسـی را 
بیـان مـی کنـد، کـه بـه عنـوان مـاده 35 مکرر 3 شـناخته 
مـی شـود، اظهار داشـت: بهرمنـده ای از اطلاعـات  لازم و 
قـدرت تحلیـل در خصـوص مبانـی شـکل گیـری نهضـت 
امـام خمینـی)ره( و انقلاب اسـلامی و اسـتمرار آن از جمله 
تاریـخ انقـلاب و نقـش شـخصیت هـای احـزاب و جریـان 
هـای سیاسـی، تعهـد و التـزام بـه قانـون اساسـی، درک و 
آشـنایی نسـبت بـه اصـول آن و حـدود صلاحیـت هـا و 
جایـگاه قـوای سـه  گانه و سـایر نهادهای اساسـی، توانایی 
علمـی در پاسـخگویی و تحلیـل شـبهات مطروحـه علیـه 
نظام اسـلامی، ولایـت مطلقه فقیه و دسـتاوردهای انقلاب 
اسـلامی، دارا بـودن مواضع روشـن و عملکرد شـفاف راجع 
بـه جریـان هـای غـرب گـرا و واگـرا و طرفـداران نظـام 
سـلطه در کشـور و تهدیـدات و فتنـه هـای بعـد از انقـلاب 

اسلامی.
ایـن نماینـده مجلـس در ادامـه مـوارد احراز رجال سیاسـی 
گفت: سـابقه دفـاع از اصول و آرمان های انقلاب اسـلامی 
درامـور داخلـی و بیـن المللـی منـدرج در قانـون اساسـی، 
اعتقـاد و التـزام به نظام جمهوری اسـلامی ایـران و انقلاب 
اسـلامی و تـداوم آن و حساسـیت نسـبت یـه ترویج ارزش 
هـای انقلابـی در در جامعه و اشـتهار دراین امـور. تبعیت از 
مواضـع، جهـت گیـری هـا و خط مشـی هـای تعیین شـده 
توسـط ولـی فقیـه از قبیـل سیاسـت هـای کلـی نظـام و 
پیگیـری و تـلاش در جهت اجـرای آنها به تناسـب وظایف 

و مسـئولیت ها.
حـدادی ادامـه داد: تسـلط و آگاهـی عمیق نسـبت بـه امور 
داخلـی کشـور اعـم از امـور اقتصـادی، اجتماعی، سیاسـی 
و فرهنگـی و نیـز قـدرت تحلیـل مسـائل جـاری در آتـی 
کشـور، شـناخت و آگاهـی عمیـق نسـبت بـه امـور منطقه 
ای و بیـن المللـی و نیـز قـدرت تحلیـل مسـائل جـاری و 
آتـی مبتنـی بـر مبانـی و معیارهـای انقلابـی از قبیـل حق 
اسـتقلال همـه جانبـه و تمامیت ارضیکشـور، عـدم تعهد و 
گرایـش بـه قدرت های سـلطه گـر، حمایت از مبـارزه حق 
طلبانـه مسـتضعفین در برابرمسـتکبرین و دفـاع از حقـوق 

مسـلمانان. همه 
سـخنگوی کمیسـیون امـور داخلـی کشـور و شـوراها در 
مجلـس تاکیـد کـرد: سـابقه تـلاش همـه جانبـه در تامین 
و حفـظ حقـوق شـهروندی و آزادی هـای قانونیـو مشـروع 
، وحـدت ملـی و تقویـت آن، مصالـح نظام اسـلامی، منافع 
ملـی و ترجیـح آن بـر منافـع شـخصی، گروهـی و قومی و 
حزبـی، و مـورد آخـر مشـارکت در مراسـم و مناسـبت های 
انقلابـی و ملـی و فعالیت های سیاسـی از قبیل شـرکت در 
راهپیمایـی هـا و انتخابـات ها و بزرگداشـت شـعائر انقلاب 
اسـلامی لحـاظ شـد، در تبصـره نیـز تاکیـد شـد کـه اخـذ 
اقامت از سـوی کشـورهای بیگانه توسـط داوطلب، همسـر 
یـا فرزنـدان از مصادیـق عـدم التـزام و تعهـد بـه انقلاب و 

نظـام جمهـوری اسـلامی ایـران تلقی می شـود.
ایـن نماینـده مجلـس تاکید کـرد: در ماده 35 مکـر 4 آمده 
اسـت کـه مقصـود از ایرانـی الاصل بودن، شـخصی اسـت 
کـه از پـدر و مـادر ایرانـی کـه تابعیت اصلـی ایرانـی دارند 
متولد شـده باشـد و منظور از تابع ایران شـخص اسـت که 

تابعیـت اصلـی ایرانـی داشـته باشـد و نیـز تاکیـد شـد کـه 
اتبـاع ایرانـی کـه خود، همسـر یـا فرزنـدان تابعیت کشـور 
دیگـری را دارنـد و از آن اعـراض نکردنـد، اتبـاع ایرانی که 
تابعیـت کشـور دیگـر را کسـب کـرده انـد و اشـخاص غیر 
ایرانـی کـه تابعیـت ایران را کسـب کـرده انـد، از داوطلبی 

انتخابـات محروم هسـتند.
وی گفـت: در خصـوص احـراز شـرط مدیر بـودن داوطلبان 
ریاسـت جمهـوری  نیـز مصـوب شـد کـه تجربـه، کفایت، 
لیاقـت، کارآمـدی و آشـنایی بـا موضوعـات کلان مدیریتی 
رئیـس  هـای  مسـئولیت  و  هـا  صلاحیـت  بـه  مربـوط 
جمهـوری از جملـه مدیریـت کلان امنیـت کشـور، مالـی و 
بودجـه ای، اداری و نیـروی انسـانی، سیاسـی، اقتصـادی و 
تقنینـی، سـوابق آرمـان خواهـی همـراه بـا وقایـع گرایی و 
پیگیـری اجـرای عدالـت و مبـارزه در برابـر فقـر و فسـاد 
و تبعیـض، اعتقـاد راسـخ بـه قانـون گرایـی و پایبنـدی به 
قوانیـن و مقـررات بـه همـراه نظـم پذیـری و انضبـاط در 

لحاظ شـود. عملکـرد، 
حـدادی درباره احراز شـرط مدبـر بودن گفت: شناسـایی به 
موقـع مسـائل و ضـرورت های مـورد نیاز کشـور و اولویت 
بنـدی امـور و توانایـی برنامـه ریـزی جهـت آینده کشـور، 
پیـش بینـی آسـیب هـا و تهدیدهـا، مزیت هـا و فرصت ها 
و تـوان اتخـاذ راهکارهـای مناسـب از جملـه شـرط مدبـر 

اسـت. بودن 
سـخنگوی کمیسـیون امـور داخلـی کشـور و شـوراها در 
اصـلاح  جزییـات  و  مـواد  سـایر  داشـت:  اظهـار  مجلـس 
مـوادی از قانـون انتخابـات ریاسـت جمهـوری در نشسـت 

آتـی مـورد بررسـی و ارزیابـی قـرار مـی گیـرد.
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جاماندگان بیمه بیکاری به دفاتر پیشخوان مراجعه کنید 

راهکارهای اساسی کاهش مصرف برق

تأثیرات فیلترینگ بر کاربران اینترنت 

مدیرکل بیمه بیکاری وزارت کار با اشــاره به اینکه تاکنون 
یک میلیــون و 33 هزار مقرری بیمه بیکاری کرونا پرداخت 
شــده اســت، گفت: افرادی که بیکاری آن هــا تا خرداد ماه 

ادامه دار شده است به دفاتر پیشخوان مراجعه کنند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، مسعود بابایی 
درباره جزئیات جاماندگان بیمه بیکاری اظهار کرد: در اسفند 
ماه که سامانه ثبت درخواست بیمه بیکاری به صورت آنلاین 
طراحی شــد، متقاضیان با مراجعه به ســامانه می توانستند 
درخواســت خود را ثبت کنند. وی با اشاره به  اینکه هر ساله 
حــدود 1۲هزار و 500 نفر به جمعیــت مقرری بگیر بیکاری 
اضافه می شوند، ادامه داد: در اســفند ماه با جمعیت انبوهی 
مواجه شدیم که چاره ای نداشتیم تا ثبت نام را سیستمی کنیم. 

در این راســتا حدود 850 هزار نفر در ســامانه بیمه بیکاری 
ثبت نــام کردند که حدود ۷30 هزار نفر مشــمول پرداخت 
مقرری بیمه بیکاری شــدند. گفتنی است در اسفند ماه چهار 
مرحله پرداخت شده که سه مرحله آن مربوط به افرادی بود 
که تاریخ بیکاری آن ها فروردین ماه بوده اســت که برایشان 
پرداخت شــد و از اردیبهشــت تا کنون، دو مرحله پرداخت 
شده اســت.به گفته بابایی دو فایل جاماندگان بیمه بیکاری 
کرونا باقی مانده یک فایل شــامل 48 هزار نفر بوده که هیچ 
پرداختی صورت نگرفته اســت. فایل دیگر نیز  ۲4 هزار نفر 
هســتند که  شــماره حســاب های آن ها  دچار مشکل بوده 
اســت. برای تعداد افرادی کــه در ادارات کاریابی و ادارات 
کار محل و سامانه ثبت درخواســت ثبت نام کرده بودند نیز 

مجدداً  پیامک ارســال شده اســت.  بابایی بیان کرد: علاوه 
بر دو لیســت قبلی، حدود  15هزار نفر هم بودند که شماره 
حساب آن ها  درست نبوده؛ به همین دلیل لیست آنها عودت 
داده شــده است. ارســال پیامک برای این  لیست 15 هزار 
نفری از چهارشــنبه قبل آغاز شده است. گفتنی است زمانی 
که شماره ها ارسال شــود به تأمین اجتماعی ارسال و بعد از 
بررســی در تأمین اجتماعی به خزانه داری ارسال می شود و 
سپس واریزی صورت می گیرد.مدیرکل بیمه بیکاری وزارت 
کارتشریح کرد: افرادی که از اسفند ماه بیکار شده اند،  مطابق 
مصوبه ســتاد کرونا هنوز بیکاری آن ها ادامه دارد و مشغول 
به کار نشده اند مبالغ پرداختی آن ها از ابتدای خرداد در قالب 
پرداختــی قبلی نیســت. افرادی که مدت بیــکاری آن ها تا 

خردادماه ادامه داشــته با مراجعه به دفاتر پیشــخوان دولت 
نســبت به احراز هویت خود اقدام کنند. شــماره موبایل باید 
برای فرد متقاضی باشد.بابایی گفت: آن دسته از جاماندگان 
که مدت بیکاری آن ها تا خردادماه ادامه داشــته با مراجعه به 
دفاتر پیشخوان دولت نسبت به احراز هویت خود اقدام کنند 
و بر اســاس پیامک ارسالی از وزارت کار با مراجعه به سامانه 
prkar.mcls.gov.ir نســبت به بارگذاری مدارک خود اقدام 
کنند تا مقرری بیکاریشان برقرار شود. موارد در فلوچارت در 
این ســامانه آمده است. مراجعه به این سامانه ابتدای فرآیند 
ثبت نام بیمه بیکاری می شود. همچنین شماره تلفن مستقیم 
۶۶580093 دفتر مدیریت آماده پاسخگویی به سؤالات این 

افراد درباره بیمه بیکاری است.

سخنگوی صنعت برق، با بیان اینکه »یک کیلووات ساعت 
برق را معادل انرژی مورد نیاز برای ۲۷0 بار شــارژ گوشی 
همراه عنوان کرد کــه بخش خانگی برای مصرف آن 80 

تومان می پردازد« از چگونگی کاهش قبض برق خبر داد.
 به گزارش »صبح امروز« و به نقل از وزارت نیرو، مصطفی 
رجبی مشــهدی با بیــان اینکه »مهمترین مســئله برای 
اصلاح مصرف برق را شناخت واحد میزان مصرف یا همان 
کیلووات ســاعت عنوان کرد« اظهار کرد: شناخت مردم از 
ارزش هر واحد انرژی مصرفی می تواند حساســیت آن ها را 
به مصرف برق و اصلاح این انرژی بالا ببرد و لازم اســت 
بدانیم هر کیلووات ساعت برق که مشترکان خانگی حدود 

80 تومان برای آن می پردازند برابر با ۲۷0 بار شارژ گوشی 
تلفن همراه اســت و با 100 ســاعت استفاده از یک لامپ 
10 وات برابری می کند.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی 
توانیر، یکی از راهکارهای اساســی اصلاح مصرف برق را 
توجه به رده انرژی لوازم برقی و انتخاب لوازم برقی با رتبه 
انرژی بالاتر مانند رتبه A و A+ ذکر کرد که علاوه بر طول 
عمر بالای این نوع لــوازم، هزینه برق مصرفی را نیز طی 

سال های متمادی کاهش می دهد.
وی استفاده درســت و به موقع از وسایل برقی را از دیگر 
راهکارهــا عنوان کرد که به عنوان مثــال فاصله یخچال 
از دیوار باید حداقل 15 ســانتی متر باشد و کولرهای آبی 

روی دور کنــد و درجه بــرودت کولرهای گازی روی عدد 
۲4 تنظیم شــود. همچنین استفاده از لوازم برقی پرمصرف 
مانند ماشــین های لباسشویی و ظرفشویی، اتو و جاروبرقی 
به ســاعات کم باری که تعرفه برق پایین تری دارد، منتقل 

شود.
توصیه متخصصان به صنایع و کارگاه های تولیدی

عبدالامیر احمدی زاده، معاون دفتر پاســخگویی بار توانیر 
نیز توصیه هایی برای کاهــش هزینه برق مصرفی صنایع 
و کارگاه هــای تولیدی ارایه کرد و بیشــترین مصرف برق 

صنایع و کارگاه ها را به الکتروموتورها مربوط دانست.
وی اولیــن و مهمتریــن گام بــرای کاهــش مصــرف 

الکتروموتورهــا را اســتفاده از درایــو به جــای تابلوهای 
کنداکتوری ذکر کرد که به ویژه در فن ها، تجهیزات دمنده 
و تســمه نقاله های خط تولید می توانــد مصرف برق را به 
میزان 30 درصد کاهش داده و عمر الکتروموتور را افزایش 

دهد.
احمدی زاده بیــش از ۶0 تا ۷0 درصد مصرف برق صنایع 
را به بارهای الکتروموتوری مربوط دانست و توصیه کرد در 
صورت سوختن این وسیله، از سیم پیچی مجدد آن اجتناب 
شــود؛ چرا که الکتروموتورهایی که در کارگاه ها سیم پیچی 
می شود 30 تا 40 درصد نسبت به الکتروموتورهای کارخانه 

سازنده، برق بیشتری مصرف می کند.

اســتفاده از فیلترشــکن  از زمان آغاز فیلترینگ در کشور 
گســترش پیدا کرد که آلودگی سیســتم، شنود ترافیک 
ردوبدل شــده و نقــض حریم خصوصــی از اصلی ترین 

مشکلات ناشی از استفاده از آن هاست.
فیلترشــکن که ما آن را با نام VPN  می شناســیم، یک 
تکنولوژی ارتباطی اســت که کاربردهای مشخصی دارد. 
در واقــع، از آنها برای اســتفاده هدفمند در بخش های 
خاص مثل شــرکت ها استفاده می شــود، اما در کشور 
ما VPN و فیلتر شــکن بــرای دور زدن فیلترینگ مورد 
اســتفاده قرار می گیرد که تهدیدات امنیتی و ســایبری 
را متوجــه کاربران می کند. به گزارش »صبح امروز« به 
نقــل از ایرنا، محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات نیز در این باره می گوید: فیلترشکن ها 
گوشــی های مردم را آلوده می کنند و آن ها را در معرض 
آســیب قرار می دهند. فیلترینگ برای تمام کشورها لازم 
اســت، اما نمی توانیم تمام پلتفرم هایی که مورد استفاده 
مردم هستند را محدود کنیم. آن ها جلوی این محدودیت 
می ایستند و مقررات درســت را زیر پا می گذارند. برخی 
می گویند فیلترشــکن ها را نیز فیلتر کنیــد اما نمی توان 
ایــن کار را کرد. مگر فقط یک فیلترشــکن وجود دارد؟ 
زمانی که 30 میلیون نفر دنبال فیلترشــکن هســتند و 
شرایط اقتصاد بسیاری از افراد باعث می شود به این فضا 
دسترسی داشته باشــند، حتما راه خود را برای استفاده از 
فیلترشکن پیدا می کنند. نمی توان لشکری درست کرد که 

دنبال این موضوع باشند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، حسین قاسمی، 

مسوئل تیم cdn ابرآروان در خصوص این راه ارتباطی و 
استفاده ای که در کشورمان از آن می شود سخن می گوید.
از چه زمانی در کشور ما استفاده از این راه برای دور 

زدن فیلتر متداول شد؟
این اســتفاده مصادف اســت با پیدایــش فیلترینگ و از 
همان اوایل آغاز اینترنت در کشور رواج پیدا کرده است. 
بسیاری از افراد VPN را مترادف را با دور زدن فیلترینگ 
می دانند اما این تنها یکی از موارد استفاده VPN است و 

از کاربردهای اصلی آن به حساب نمی آید.
چرا در چند سال اخیر استفاده از این تکنولوژی در 

ایران سرعت گرفته است؟
هر چقدر در کشــور با بســته شــدن فضای سایبری و 
دسترسی مردم به سرویس های کاربردی که مطلوب شان 
اســت مواجه شدیم اســتفاده از VPN بالاتر رفته است. 
زمانی تلگرام، پیام رســان پر کاربرد کشــور بود که بنا به 
دلایلی مسئولان تصمیم گرفتند آن را فیلتر کنند، استفاده 
از VPN از همان زمان شــدت گرفــت. مردم با این کار 
اعلام کردند که قصد دارند به اســتفاده خودشان از این 
پیام رسان ادامه دهند. علت رشد استفاده از ابزارهای دور 
زدن فیلترینگ کاملا به بســته شدن فضا مجازی توسط 
ســازمان های حاکمیتی در کشور برمی گردد و آمار نشان 
می دهد که این رویکرد هیچوقت روند کاهشی نداشته و 

در حال افزایش است.
البته در مورد توئیتر، بخشــی از دولت سعی کردند برای 
رفع فیلتر آن کارهایی را انجام بدهند که شاهد بودیم این 
تلاش موفقیت آمیز نبوده اســت. اگر بخواهیم نموداری 

راجع به استفاده از VPN ترســیم کنیم، کاملا صعودی 
است. ســرویس های جدیدی فیلتر شده که تا مدتی قبل 

در دسترس بودند.  
نگاه حاکمیت به فیلترینگ چگونه است؟  

گاهــی از بیرون که به این مســاله نــگاه کنیم، ممکن 
اســت تمام حاکمیــت را موافق فیلترینــگ ببینیم، اما 
اظهارنظرهای رســمی در این خصــوص وجود دارد که 
نشــان می دهد درباره فیلترینــگ در جناح های مختلف، 
اختلاف نظر جدی وجود دارد. مانند جناحی که در کشور 
به دنبال قطع اینترنت اســت و این می تواند خطربزرگی 
باشد که فضای IT کشــور را تحت تاثیر خود قرار دهد. 
فضایی که این روزها به اقتصاد کشور کمک شایانی کرده 

است.
استفاده از VPN چقدر می تواند آسیب رسان باشد؟

فیلترشکن می تواند سیستم را آســیب پذیر کند. آلودگی 
سیستم، شــنود ترافیک رد و بدل شــده و نقص حریم 
خصوصی از اصلی ترین معایب اســتفاده از فیلتر شکنها 
اســت که این روزها در اغلب گوشــی های تلفن همراه 
ایرانیان نصب شــده اســت. مثلا همین یــک ماه قبل 
خبری منتشــر شــد درباره یک VPN که ادعا می کرد 
حریم خصوصــی را کاملا رعایت می کنــد. خبر به این 
مساله اشاره داشت که این مجموعه برای تحلیل دیتای 
مخاطبین خود، حریم خصوصی شان را نقض می کند. اگر 
سرویســی وجود داشته باشد که فیلترینگ نباید روی آن 
اعمال شود، مردم برای برطرف کردن نیازشان، چاره ای 

جز استفاده از فیلترشکن ندارند.

طرح رایگان شدن گاز خانواده های کم مصرف 
مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران با اشاره به طرح رایگان شدن گاز برای خانوار های کم مصرف گفت: 
اعتقاد ما براین اســت که اگر مصرف گاز بی رویه باشد مشکلات متعددی برای کشور ایجاد می شود. 
به گزارش »صبح امروز« حســن منتظرتربتی با بیان اینکه »در حال حاضر بهینه سازی سوخت جزو 
اولویت های اصلی ما است« اظهار کرد: تلاش می کنیم که موتورخانه های منازل را که مصرف زیادی 
دارنــد بدون اعمال هزینه اضافی برای مردم به گونه ای اصلاح کنیم که مصرف گاز 10 تا ۲0 درصد 
کاهش پیدا کند.به گفته وی خوشبختانه بعد از توسعه  شبکه  گازرسانی در کشور، روی بحث بهینه سازی 
کار می شود و اعتقاد  براین است که اگر مصرف گاز بی رویه باشد مشکلات متعددی برای کشور ایجاد 
می شود. طرح رایگان شدن گاز برای خانوارهای کم مصرف در دستور کار هیئت دولت است که پس 

از نهایی شدن و ابلاغ، آن را اجرا می کنیم.

چگونگی برخورداری از معافیت مالیاتی 
موسسات خیریه خصوصی

مدیرکل امور مالیاتی خراسان رضوی شرط برخورداری از تسهیلات و معافیت مالیاتی موسسات خیریه 
خصوصی را اعلام کرد.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، احمدرضا مدبرنیا در خصوص معافیت 
مالیاتی موسسات خیریه خصوصی، اظهار کرد: بر اساس بند »ط« ماده 139 قانون مالیات های مستقیم، 
کمک ها و هدایای دریافتی نقدی و غیرنقدی موسســات خیریه و عام المنفعه که به ثبت رســیده اند، 
مشروط بر آن که به موجب اساسنامه باید صرف امور خیریه شود و سازمان امور مالیاتی کشور بر درآمد 
و هزینه آن ها نظارت کند، از پرداخت مالیات معاف می شــوند.به گفته وی با عنایت به مفاد بند »ح« 
تبصره 1۷ قانون بودجه سال 1399 آن بخش از هزینه های موسسات خیریه خصوصی که به اشخاص 
پرداخت می شود، تنها در صورت ثبت در سامانه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از معافیت های مالیاتی 
برخوردار می شــوند. موسسات خیریه در سال جاری برای بهره مندی از معافیت های مالیاتی مکلف به 
رعایت مفاد قانونی فوق هستند. گفتنی است سامانه ارتباط مردمی 15۲۶ آماده پاسخگویی به سئوالات 

مودیان محترم است.

آغاز ترخیص و توزیع یک میلیون و ۶۰۰ هزار تن 
نهاده دامی

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور گفت: ترخیص یک میلیون و ۶00 هزار تن نهاده های دامی 
در بندر امام خمینی)ره(، بندرعباس و چابهار به طور همزمان کلید خورده و بارگیری به سمت استان ها 
در حال انجام اســت.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، محمدرضا طلایی روز ســه شنبه در 
حاشیه بازدید از تخلیه نهاده های دامی در بندر امام خمینی )ره( در کنفرانس مجازی با رسانه ها افزود: در 
ماه های گذشته عملا به دلیل تاخیر در تخصیص ارز روند ترخیص نهاده های دامی با مشکل روبرو شده 
بود. گفتنی است یک میلیون و ۶00 هزارتن نهاده های دامی از محل واردات تامین شده است.به گفته 
وی یک میلیون و ۶00 هزار تن نهاده دامی به ارزش 450 میلیون یورو در قالب 30 کشتی از کشورهای 
هند و برزیل خریداری شــده اســت و اکنون از بنادر جنوبی به طور همزمان در حال ترخیص اســت.
مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور با بیان اینکه »با ترخیص نهاده های دامی نیاز تولیدکنندگان 
داخلی تامین می شود«، افزود: اکنون روزانه بین ۶ تا هفت هزارتن نهاده دامی به استان ها بارگیری و 
ارســال می شود اما تلاش داریم در هفته های آتی این رقم را روزانه به 1۲ هزارتن برسانیم.طلایی با 
تاکید براینکه نهاده ها در سامانه بازارگاه عرضه می شود، تصریح کرد: نهاده های دامی تامین شده با نرخ 
مصوب در سامانه بازارگاه در اختیار تولید کنندگان قرار می گیرد و تولیدکنندگان نگرانی در این خصوص 
نداشته باشند. گفتنی است 400 هزار تن نیاز بخش تولید به کنجاله سویا است که تا پایان شهریورماه 

تامین می شود و حتی برای مهرماه نیز مشکلی در تامین این کالا نخواهیم داشت.

عدم صدور مجوز جدید پروازی برای برخی 
شرکت های هواپیمایی

ســازمان هواپیمایی کشــوری امروز از عدم صدور مجوز جدید پروازی برای برخی از شــرکت های 
هواپیمایی و اخطار به تعدادی از شــرکت های هواپیمایی درباره عدم رعایت برخی از مقررات ابلاغی 
مقابله با شــیوع ویروس کرونا، خبر داد. به گزارش »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی ســازمان 
هواپیمایی کشوری، در راستای ضرورت رعایت کامل مقررات ابلاغی سازمان در مورد مقابله با شیوع 
ویروس کرونا و عدم رعایت برخی از شرکت های هواپیمایی مبنی بر خالی نگه داشتن صندلی های دو 
ردیف آخر هواپیما، مجوز جدید پروازی برای این شــرکت ها صادر نخواهد شد.شرکت های هواپیمایی 
بر اســاس مقررات مندرج در بندهای شماره ۲-4-1۷ و ۲-4-18 شیوه نامه 1900 سازمان هواپیمایی 
کشــوری و مصوبات ســتاد ملی مقابله با کرونا موظف به رعایت پروتکل های بهداشتی از جمله  ارائه 
ماســک در پرواز به مسافران، ضدعفونی مســتمر هواپیماها و تجهیزات کمکی، به کارگیری مستمر 
سیستم تهویه هوا، غربالگری مسافران و خالی نگه داشتن صندلی های دو ردیف آخر هواپیما هستند که 
اقدامات و هزینه های زیادی را در راستای اجرای پروتکل های بهداشتی انجام داده اند. رعایت مقررات 
بهداشــتی مقابله با شیوع ویروس کرونا به صورت سخت گیرانه در حوزه حمل و نقل هوایی تدوین و 
ابلاغ شده و به صورت مستمر توسط بازرسان سازمان هواپیمایی کشوری در حال پایش است.سازمان 
هواپیمایی کشــوری امروز از عدم صدور مجوز جدید پروازی برای برخی از شرکت های هواپیمایی و 
اخطار به تعدادی از شرکت های هواپیمایی درباره عدم رعایت برخی از مقررات ابلاغی مقابله با شیوع 

ویروس کرونا خبر داد.

خبر

بورس چه زمانی برگشت خواهد زد؟
بــورس بیش از یک ماه اســت کــه گرفتار 
ریزش شــدیدی شــده و به نظر می رســد 
ایــن روند تمامــی ندارد، این در حالیســت 
که بسیاری از ســهام داران متحمل ضرر و 
زیان های هنگفتی شــده اند که جبران شدن 
آن ها ممکن است مدت زمان زیادی به طول 

بکشد.
بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از فرارو، 
احسان رضاپور کارشناس بازار سهام با اشاره 
به اینکــه تنها با حمایــت حقوقی ها اعتماد 
فعالان بازار جلب نمی شــود، اظهار کرد: در 
حال حاضر نکته مهم برای ادامه روند بورس 
این اســت زمانیکه یک حقوقی ســهامی را 
می خرد، دوباره همان را در پنج درصد بالاتر 
به فروش برســاند، اگــر عرضه های حقوقی 
هوشمندانه و مدیریت شده باشد، می توان به 

روند متعادل بورس امیدوار بود.
وی افــزود: همه چیز به رفتار ســهام داران 
حقوقــی بــزرگ و همچنیــن حقیقی های 
درصدی که حجــم بالایی از معاملات را به 
خود اختصاص می دهند، بســتگی دارد. اگر 
آن هــا بخواهند دوباره عرضه های آبشــاری 
خود را ادامه دهند، قدر مسلم زمان بیشتری 
طول خواهد کشید که بورس به روند متعادل 

خود بازگردد؛ بنابراین اگر شــاهد یک رفتار 
معقول از ســوی حقوقی های بازار باشــیم، 
بورس می تواند یک روند منطقی را طی کند 
و در وهله اول صف های فروش جمع آوری 
خواهد شــد و بازار به ســوی تعادل حرکت 

خواهد کرد.
ماجرای ریزش بورس از کجا شروع شد؟

عظیــم ثابــت، رئیــس انجمــن توســعه 
ســرمایه گذاری حرفه ای با اشــاره به اینکه 
یکی از دلایل عمده نزول شدید این روز های 
بــورس، افزایش فاصلــه ارزش ذاتی و روز 
ســهم ها است، گفت: بورس به بنا به دلایلی 
همچون افزایش نرخ ارز، رشــد قیمت های 
 ETF جهانی، آزادسازی سهام عدالت، عرضه
های دولتی و حمایت دولت از بازار ســرمایه 
با رشــد همراه شــد، اما در مقاطع مختلف 
بسیاری از کارشناسان این هشدار را دادند که 
بورس به احتمال زیاد با اصلاح روبرو خواهد 
شد. این درحالیســت که همه به دلیل اینکه 
سرمست از ســود های خیره کننده بودند به 
این هشدار ها توجهی نکردند و در قیمت های 
مختلف وارد هر ســهمی شــدند؛ بنابراین با 
شروع اصلاح، بسیاری از افراد حاضر در بازار 

به خصوص سرمایه گذاران را غافلگیر کرد.

ثابــت با تاکید بر اینکه ریزش بورس فراتر از 
حد انتظار کارشناســان و فعالان بورس بود، 
اظهار کــرد: ماجرا از اختلافی که بین وزرای 
نفت و اقتصاد بر ســر صندوق پالایشــی به 
وجود آمد، شــروع شد و آن مســئله سرآغاز 
ریزش بورس بود. از ســویی ســهم هایی که 
در صندوق های ETF دوم و سوم دولتی قرار 
داشــتند، طی یک بازه دوماهه چندین برابر 
شدند، به طوریکه برای آن ها صف های خرید 
میلیاردی تشــکیل شــد. همچنین دو زمانه 
کردن بازار نیز مزید بر علت شد تا سهم های 
به اصطلاح دولتــی هر روز مثبت پنج درصد 
را بخورند و با افزایش افســار گســیخته ای 
همراه شــوند.این کارشناس بورس بیان کرد: 
بازگشت نماد های شاخص ساز به زمان عادی 
بازار با توجه بــه روند اصلاحی که بر بورس 
حکمفرما بود، این روند نزولی را تشــدید کرد 
و در این زمینه تاثیر بســزایی گذاشت. چنین 
وضعیتی باعث شــد اعتماد عمومی به بورس 
خدشــه دار شود و ســهام داران در صف های 
فروش قرار گرفتند، اما نکته مهم این اســت 
که بازار ســهام بــه مرور زمان به شــرایط 
عادی و متعادل باز خواهد گشــت. از سویی 
باید گفت، علیرغم احــوال امروز بورس، باز 

هــم این بازار بهترین مکان ســرمایه گذاری 
تا پایان ســال خواهد بــود.وی همچنین با 
اشــاره به انتقاداتی که بــه حقوقی های بازار 
مبنی عدم حمایت درست از نماد ها در چنین 
شرایطی می شود، خاطرنشان کرد: نکته مهم 
این اســت که آن ها نیز بــرای خود به مانند 
ســهام داران حقیقــی اســتراتژی دارند و در 
روندی که بازار نزولی اســت آن ها نیز طبیعتا 
اقدام به شناسایی سود می کنند.سید مصطفی 
صفاری، کارشــناس بورس با تاکید بر اینکه 
با انتشــار گزارش های ۶ ماهه شــرکت های 
بورسی و فرابورسی روند بازار سهام بازخواهد 
گشــت، گفت: زمانیکه این اتفــاق رخ دهد، 
شرکت ها دو مســیر جداگانه را طی خواهند 
کرد، نماد هایی که بتوانند گزارش های خوب 
و مثبتی را منتشر کنند، دوباره به مسیر صعود 
باز می گردند و دور جدیدی از رشــد را تجربه 
خواهند کــرد، اما در مقابــل نماد هایی طی 
این مدت به صورت حباب بــاد کرده اند، اما 
زیان ده هســتند و گزارش های منفی را ارائه 
دهند، قدر مســلم روند قبل از این همه گیری 
بورس را تجربه می کنند و دیگر از رشــد های 
نجومی آن ها خبری نخواهد بود.وی با اشاره 
به اینکه شاخص کل بورس در پاییز، محدوده 

۲ میلیــون و 400 هــزار واحدی را نیز لمس 
خواهــد کرد، افــزود: بســیاری از نماد هایی 
کــه ارزنده بوده و دارای بنیاد قوی هســتند، 
سقف های قیمتی قبل از این اصلاح را تجربه 
کرده و می توانند به ســقف های بالاتری نیز 
دســت پیدا کنند؛ بنابراین سهام داران باید به 
سراغ نماد هایی بروند که در دل خود سودساز 
بوده و از آینده مناسب و مطمئنی نیز برخوردار 
باشند.به گفته صفاری به صورت سنتی همه 
ساله در ماه های مرداد و شهریور بورس دوران 
اصلاحی را تجربه می کند و در این دوماهه به 
دلیل اینکه شرکت ها طی خرداد و به خصوص 
تیرماه مجامع عادی سالیانه را برگزار کرده و 
سود نقدی توزیع می کنند، یک خلاء در روند 
حرکتی آن ها ایجاد می شــود، به همین خاطر 
تا زمان ابتدای پاییز که گزارش های ۶ ماهه 
منتشر می شود. آن ها در وضعیت اصلاحی به 
ســر خواهند برد، اما با انتشار گزارش ها کم 
کم روند هــا تغییر پیدا خواهد کــرد. گفتنی 
است از ابتدای ســال تاکنون بورس بیش از 
300 درصد رشد داشــته، طبعا اصلاح 30 تا 
50 درصدی نیز اتفاق می افتاد، این مسئله را 
کارشناسان گوشزد کردند، اما متاسفانه به این 

هشدار ها توجهی نشد.
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چگونگی رهایی از عادت های بد فکری؛ 
»معرفی آشنایی با هنر تفکر راهبردی«

جواد لگزیان / فرق اســت بین انجام 
دادن کاری و خــوب انجــام دادن آن. 
برخی مهارت ها را می تــوان به تجربه و 
با تمرین های شــخصی کسب کرد مانند 
اما  رانندگی،  یا  دوچرخه سواری  یادگیری 
بعضــی مهارت ها هم مســتلزم آموزش 
نظام مند و تمرین جامع اســت. یادگیری 
تفکر انتقادی از این دســت است. نه تنها 
کُنه شخصیت ما را دگرگون می کند، بلکه 
رسماً بر تمام اعمال مان اثر می گذارد. اگر 
دچار عادت های بدِ فکری باشــیم، در هر 
زمینه ای که مســتلزم تفکر باشد ضعیف 
عمل می کنیم و این عملًا یعنی در تمام 
زمینه ها. چون هیچ عمل انســانی نیست 
که تفکر در آن مطرح نباشد. درک عمیق 
تفکر انســان مســتلزم این است که یاد 

بگیریم در حوزه های گوناگون انواع تفکر را مشــاهده، نظارت، تحلیل، ارزیابی و بازسازی 
کنیم و این کار تنها در صورتی شــدنی اســت که آن را در همه حال و تا آخر عمر جدی 

بگیریم.
این کتاب راهنما که نوشــته لیندا الدر و ریچارد پل اســت توضیحاتی مقدماتی در مورد 
مقوله هایی عمیق و پیچیده به دســت می دهد. به هرحال باید از جایی شــروع کرد. رشد 
فکــری صورت نمی پذیرد مگر که آن را جدی بگیریــم؛ پس تفکر و زندگی بهتر در ۲5 

هفته را شروع کنیم:
    هفته اول: تفکر خود را واضح بســازید. هفته دوم: بر موضوع اصلی تمرکز کنید. هفته 
ســوم: بدانید چه هدفی دارید. هفته چهارم: بپرسید. بپرسید. بپرسید، هفته پنجم: منصف 
باشید نه خودخواه. هفته ششم: مهار احساسات خود را بر عهده بگیرید. هفته هفتم: مهار 
امیال خود را بر عهده بگیرید. هفته هشــتم: بیاموزید با دیگران همدلی کنید. هفته نهم: 
شفقت داشته باشــید، ازخود برتربینی بپرهیزید. هفته دهم: منطقی باشید. هفته یازدهم: 
ســلطه جو نباشید. هفته دوازدهم: سلطه پذیر نباشید. هفته سیزدهم: دائم التشویش نباشید. 
هفته چهاردهم: تقصیر را به گردن والدین خود نیندازی.  هفته پانزدهم: اســتلزامات را به 
دقت بسنجید. هفته شانزدهم: بدانید که نمی دانید. هفته هفدهم: مراقب دورویی باشید به 
تناقضات حرف و عمل خود توجه کنید. هفته هجدهم: مســتقل فکر کنید. هفته نوزدهم: 
مخاطب نااندیشــمند رسانه های خبری نباشید. هفته بیستم: مراقب باشید اغفالتان نکنند. 
هفته بیست و یکم: بکوشید شهروند جهان باشید. هفته بیست و دوم: دیدگاه هایتان را از 
تلویزیون و پیام های بازرگانی و فیلم نگیرید. هفته بیســت و سوم: کاری کنید هر کاری 
تا جهانی بهتر بســازید. هفته بیست و چهارم: جویای دانایی باشید. هفته بیست و پنجم: 

ببینید از اینجا به بعد می خواهید چه کنید. 

آخرین وضعیت تولید واکس کرونای ایرانی

رئیس انستیتو پاستور ایران از بررسی نتایج مرحله  حیوانی واکسن کرونای ایرانی خبر داد.
بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، علیرضا بیگلــری درباره ی وضعیت فعلی 
واکســن کرونای ایرانی اظهار کرد: چند شرکت، مرحله ی حیوانی را که برای هر واکسنی 
نیاز اســت طی شود پشت سر گذاشته اند و این نتایج در حال بررسی است. اگر این نتایج 
قانع کننده باشــد، برای گذراندن سه مرحله کارآزمایی بالینی که باید پشت سر هم انجام 
شــود، مجوز می گیرند.رئیس انستیتو پاستور درباره مراحل کارآزمایی بالینی بیان کرد: در 
مرحله اول، با حضور تعداد کمی انســان، فقط بی خطر بودن و کارایی نسبی مد نظر قرار 
می گیرد. در مرحله دوم تعداد بیشــتری یعنی حــدود 100 الی ۲00 نفر مورد مطالعه قرار 
می گیرند. در مرحله سوم حدود 30 تا 40 هزار نفر ممکن است مورد آزمایش قرار بگیرند. 
این افراد داوطلب می شوند و نتیجه ایمن بودن و کارایی واکسن در آن ها بررسی می شود. 
در ایران، چند واکســن آزمایش های حیوانی را پشت سر گذاشته اند و دارند برای ورود به 

فاز انسانی بررسی می شوند.

معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران استانداری خراسان رضوی:

سفرهای ریلی به مشهد کاهش ۸۴ درصدی 
داشته است

معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران استانداری خراسان رضوی گفت: تعداد مسافرانی 
که طی پنج ماه نخســت امســال با قطار به مشهد ســفر کرده اند نسبت به مدت مشابه 

پارسال 84 درصد کاهش داشته است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، محمدصادق براتی افزود: طی مدت یاد شــده 
تعداد مســافران ورودی به مشهد با ناوگان هوایی ۷4 درصد، اتوبوس 8۶ درصد و وسایل 

نقلیه شخصی نیز 15 درصد کاهش داشته است.
وی ادامه داد: پیش بینی می شــد با افزایش دما و گرمی هوا میزان شــیوع ویروس کرونا 
کاهش یابد و به تبع آن ســفر به مشــهد در فصل بهار و تابستان رونق گیرد اما نه تنها 
همه گیری کرونا کاهش نیافت بلکه با افزایش شــمار مبتلایان به این ویروس در استان 

مواجه شدیم.
معاون استاندار خراسان رضوی به آغاز فصل پاییز اشاره کرد و گفت: به طور سنتی سفرها 
به مشــهد با فرارسیدن فصل پاییز کاهش می یابد و تا پایان سال به جز برخی سفرها که 

بواسطه فراغت کشاورزان از کشت و کار انجام می گردد شاهد کاهش سفرها هستیم.

خبر

جانشین معاون دادستان خراسان رضوی؛

آماری درباره کوهخواری های طرقبه و شاندیز نداریم 
معــاون  جانشــین 
در  دادســتان 
و  اجتماعــی  امــور 
وقوع  از  پیشــگیری 
جــرم و حفــظ حقوق 
عامــه دادســرای مرکز 
اســتان خراسان رضوی 
گفت: آماری در ارتباط با 
طرقبه وش  کوهخواری 
قطعا  اما  نداریم،  شاندیز 
شــورای حفــظ حقوق 

بیت المال با این کارها مخالف است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« فرزاد 
بهشتی در نشست خبری با موضوع »اقدامات 
شورای حفظ حقوق بیت المال در اراضی ملی 
و منابع طبیعی«، با اشــاره به اینکه شورای 
حفظ حقوق بیت المال در اراضی ملی و منابع 
طبیعی دارای گروه های گشــت مشترک از 
ســازمان هایی نظیر میراث فرهنگی، محیط 
زیســت و اوقاف آستان قدس رضوی است، 
اظهــار کرد: در ســال 98 تعداد ۲ هزار و۷0 
حلقه چاه غیرمجاز در سطح خراسان رضوی 
پلمپ شــده، همچنین در سال 99 نیز تعداد 
۷44 حلقــه چاه غیرمجاز دیگر نیز توســط 
شورای حفظ حقوق بیت المال نیز پلمپ شده 

است.
8 هزار و3۴7حلقه چاه استان کنتور 

هوشمند دارند
بهشــتی در این خصوص که در سال 98 

نیــز 455 هکتار از زمین های اطراف حریم 
رودخانه، همچنین در پنج ماهه ســال 99، 
۲39 هکتــار از زمین های اطــراف حریم 
رودخانه رفع تصرف شــده است، بیان کرد: 
تاکنون نیز تعداد 14 مورد از ماشــین آلات 
حفاری نیز توقیف شده است. تعداد 8 هزار 
و 34۷ حلقه چاه در خراسان رضوی دارای 
کنتور هوشــمند هســتند، همچنین هزار 
و۶40 حلقه چاه دیگر فاقد کنتور هوشــمند 

می باشند.
وی با اشــاره به زمین هــای تغییر کاربری 
داده شــده، تشــریح کرد: تاکنون در سال 
98 تعداد ۲هزار و505 قطعه به میزان هزار 
و14۶هکتار توســط شــورای حفظ حقوق 
بیت المال قلع و قمع شــده اســت که در 
مواردی با تنــش و مقاومت مالکان مواجه 
شــده ایم، این آمار در ســال 99 با جهشی 
جدی مواجه شــده که شامل ۲هزار و ۶0۷ 
قطعه و 543 هکتار است. همچنین زمینی 
با مســاحت 1.4 هکتار که متعلق به هلال 
احمر و شــیرخوارگاه بوده پس از 13 سال 
تصرف، توســط یک مالک و بدون تشکیل 
حتی یا پرونده به هــلال احمر بازگردانده 

شد.
آماری از کوه خواری ها در طرقبه و 

شاندیز نداریم
جانشین معاون دادستان در امور اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم و حفظ حقوق عامه 
دادسرای مرکز خراســان رضوی در پاسخ 

به ســوال خبرنگار روزنامه »صبح امروز« 
مبنی بر تعییــن و تکلیف کوه خواری ها در 
شهرستان طرقبه و شاندیز گفت: آماری در 
این ارتباط نداریم، اما قطعا شــورای حفظ 
حقوق بیت المال با این کارها مخالف است، 
خواهش بنده این اســت وقتــی اصحاب 
رســانه به موارد این چنینی می رســند به 
دادستان شهرســتان مربوطه گزارش دهند 

تا برخورد جدی با متخلفان شود.
وی ادامــه داد: از تیرماه ســال 9۶ به بعد 
سازمان ها و ادارات آب، برق و گاز، اعطای 

مجوز و حق انشعاب آب، برق و گاز موقت 
را به زمین های اطراف مشــهد ندارند، در 
واقع اعطــای حق امتیاز موقــت صرفاً به 
زمین هایی که قبل از این تاریخ ساخته شده 

است داده می شود.
زمین های اسماعیل آباد به تملک 

شهرداری مشهد درمی آید
بهشــتی یــادآور شــد: تخریــب مناطق 
مســکونی حریم و بستر رودخانه در منطقه 
اسماعیل آباد مشهد از طریق تملک اراضی 
توسط شــهرداری و واگذاری زمین معوض 
به ســاکنان انجام می شــود. بــا توجه به 
وضعیت مالی ســاکنان این منطقه در ستاد 
تدبیر اســتان تصویب شد که برای تخریب 
منطقه و جلوگیــری از تنش های احتمالی، 
هیأت اجرایی تشــکیل شود. در این هیأت 
ویژه مقرر شــد شــهرداری مشهد تملک 
اراضی را با واگــذاری زمین معوض انجام 
دهد که اول شــهریور ماه شــهرداری 1۷ 
مورد تملک انجام داده و با دستور دادستانی 
مصالــح ســاختمان های تخریبــی هم به 

مالکان آن ها داده شده است.
رأی تخریب باستی هیلز در مرحله 

تجدید نظر است
جانشــین معاون دادســتان مرکز خراسان 
رضــوی در امور اجتماعی و پیشــگیری از 
وقوع جرم و حفظ حقوق عامه در خصوص 
تخریب مجموعه ویلایی غیرمجاز مشهور 
به »باستی هیلز مشهد« نیز ابراز کرد: رأی 

تخریب باســتی هیلز در مرحله تجدید نظر 
اســت و برای این محدوده پرونده تشکیل 
شده و هر رأی که صادر شود، اجرا می شود.
وی درباره قرار گرفتن ســه هزار هکتار از 
اراضی کشــاورزی در طرح منفصل توس 
گفت: در جلســه اخیر شورای حفظ حقوق 
بیت المال یکــی از موضوعات مورد بحث 
همین طــرح منفصل توس بود، رئیس کل 
دادگستری و دادســتان بر این موضوع که 
تعییین محدوده به شکل متوازن و منطقی 
نیســت اتفاق نظر دارند. حدود ســه هزار 
هکتار از اراضی کشاورزی بدون هیچ دلیل 
موجه و منطقی داخل این حریم قرار گرفته 
و قابل مقایســه با محدوده منفصل قرقی 
نیست بنابراین در شورای حفظ حقوق بیت 
المــال برای طرح منفصل توس دو مصوبه 
امور  صادر شد.جانشین معاون دادستان در 
از وقوع جرم خراسان رضوی  پیشــگیری 
با اشــاره به اینکه تاکنون هــم رگه هایی 
از این موضوع برای ما مشــخص شــده و 
ســازمان های نظارتی به طــور جدی این 
موضــوع را رصد می کننــد، تصریح کرد: 
چنانچه مشخص شــود سوء جریانی پشت 
پرده این قضیه وجــود دارد برخورد جدی 
صــورت می گیــرد. در حال حاضــر، راه و 
شهرســازی و امور اراضی جهاد کشاورزی 
موظف شــده اند یا توضیحــات منطقی به 
دستگاه قضایی ارائه کنند و یا پیگیری های 

خود را انجام دهند.

رییس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری: 

دانش آموزان از حضور در مدارس پرهیز کنند 

 چرا دختر ۱۱ ساله »فصیله« شد؟

رییس بخش بیماری های عفونی بیمارستان مسیح دانشوری 
در رابطه با بازگشایی مدارس و حضور برخی دانش آموزان در 
سر کلاس گفت: همیشه شروع اپیدمی بیماری های ویروسی 
مثل آنفولانزا از مدارس آغاز می شود و در مورد کرونا و سایر 
بیماری های ویروسی دیگر هم غیر از این نیست؛ از همین رو 
نباید تجمعی در مدارس شکل بگیرد تا بچه ها این ویروس را 

به سایر افراد انتقال دهند.
به گزارش »صبــح امروز« و به نقل از ایلنا، پیام طبرســی 

درباره تاثیر بازگشــایی مــدارس در این زمینــه بیان کرد: 
براســاس پیش بینی ها میزان ابتلا به ویروس کرونا بیشــتر 
خواهد شــد و نباید دیگر بحرانی به وجــود بیاید که باز هم 
وضعیت را خطرناک کند. همچنین باید توجه داشت همیشه 
شروع اپیدمی بیماری های ویروسی مثل آنفولانزا از مدارس 
آغاز می شــود و در مورد کرونا و سایر بیماری های ویروسی 
دیگر هم غیر از این نیســت. از همیــن رو نباید تجمعی در 
مدارس شــکل بگیرد تا بچه ها این ویروس را به سایر افراد 

انتقال دهند.
طبرســی با تاکید بر خــودداری دانش آمــوزان از حضور در 
مــدارس به منظور جلوگیــری از شــکل گیری تجمع بیان 
افزود: در واقع ما ترســی از بچه ها نداریم؛ چراکه اگر درگیر 
این بیماری شــوند بخش عمــده ی از آن ها به اندازه ی یک 
ســرماخوردگی و تب بعــد از چند روز خوب می شــوند، اما 
موضوع مهم این اســت که کودکان وقتی به خانه می روند، 
این ویروس را منتقل می کننــد و دقیقا این جزوه خطرهای 

بازگشایی مدارس است.
وی در مــورد اظهارنظر یکــی از متخصصان بیمارســتان 
مســیح دانشــوری که به خطر ابتلای کودکان پرداخته بود، 
ادامه داد: بخش کــودکان معمولا در همه جای دنیا محدود 
است و معمولا در بخش های اطفال یکسری افراد خاص که 
بیماری های مزمن و مادرزادی دارند، بســتری هستند. کرونا 
اگر فراگیر شــود و نیاز باشــد تا تعداد زیادی کودک بستری 

شوند ما تختی برای آنها نداریم.

در این شــرایط دختر هیچگونه حق انتخابی ندارد. شوهر او 
ممکن است یک پیرمرد یا مردی متاهل باشد. این دختر از 
لحظه ورود به عشــیره همسر، نه یک عروس مورد احترام 

که دختری بی پناه است.
مدتــی پیش بود کــه فعالان حــوزه زنان در خوزســتان 
کارزاری را برای جلوگیــری از ثبت معنوی آئین  »فصلیه« 
یا »خون بس« آغاز کردند کارزاری که موفق شــد از ثبت 
این سنت به عنوان یک ســنت فرهنگی ممانعت کند. اگر 
چه ســنت فصلیه مدت هاســت که در میان عشــایر عرب 
خوزســتان و دیگر مناطق کشــور جایگاه قدیمی خود را از 
دســت داده است، اما بار دیگر خبری مبنی بر فصلیه شدن 
یک دختربچه 11 ساله منتشر شد که با واکنش گسترده ای 
همراه بود. رویداد ۲4 این ماجرا را پیگیری و بررســی کرده 

است.
به گــزارش »صبح امروز« و به نقل از رویداد ۲4، ســنت 
فصل به این معنا است که در صورت بروز اختلاف میان دو 
عشیره یا افراد یک عشــیره ریش سفیدان و شیوخ عشایر 
اقدام به حل و فصل ماجرا می کنند. گاهی این حل اختلاف 
به فصلیه شــدن یک دختر ختم می شود؛ یعنی برای دختر 
تصمیم می گیرند که برای جلوگیــری از تبعات منفی یک 
اختلاف به عنوان خون بس عروس خانواده مردی از طایفه 

طرف اختلاف شود.
در این شــرایط دختر هیچگونه حق انتخابی ندارد. شوهر او 
ممکن است یک پیرمرد یا مردی متاهل باشد. این دختر از 
لحظه ورود به عشــیره همسر، نه یک عروس مورد احترام 
که دختری بی پناه است که معمولا مورد انواع آزار و اذیت ها 

از سوی خانواده همسر و حتی همسر قرار می گیرد. 
خواهر خونبس عشق برادر شد

اینبار پســری از طایفه موسوم به ساعدی ها عاشق دختری 
از طایفه حیادر می شــود. دو طایفه عرب ساکن اهواز. پسر 
به خواستگاری می رود و می خواهد با دختر مورد علاقه اش 
ازدواج کند. پســرعمو های دختر اقدام به »نهوه« می کنند 
یعنــی اعلام می کنند این دختر حق ماســت و با هیچکس 

دیگری حق ازدواج ندارد! اما دختر و پسر گوششان بدهکار 
نیســت می خواهند کنار هم زندگــی کنند پس بی توجه به 
کار پسرعمو ها همان روز مخفیانه ازدواج می کنند. ازدواجی 
که به دنبال آن زندگی کودکی 11 ســاله در آستانه نابودی 
قرار گرفته و قرار می شــود به عنــوان فصلیه به مردی از 
خانواده عروس داده شــود.یکی از نزدیکان خانواده عروس 
که نمی خواهد نامش فاش شــود ماجــرا را اینگونه تعریف 
می کند: نمی دانم علت مخالفت پسرعمو ها با داماد چیست. 
به هر حال ازدواج که ســر می گیرد پســرعمو ها معترض 
می شــوند که مگر ما نگفتیم که این کار را نکنید. جلسه ای 
برگزار شــد تا رضایت خانواده دختر را بگیرند. در این جلسه 
قرار شــد خواهر 11 ســاله داماد به عنوان فصلیه یا همان 

خونبس به خانواده عروس فرستاده شود.
او با اشــاره به اینکه فردی که همسر دختربچه خواهد شد 
35 ساله و متاهل است، توضیح می دهد: وقتی مساله فصلیه 
در میان اســت دختر مجبور به ازدواج می شــود و سن مرد 
هم مهم نیســت. البته خانواده عروس ابتــدا از داماد 400 
میلیون تومان پول خواســته اند، اما خانــواده توان پرداخت 
آن را نداشــت و بــه همین دلیل به جای پــول دختر را به 

عنوان فصلیه دادند؛ زیرا برخی افراد طایفه داماد به او فشار 
آورده اند که برای فیصله این ماجــرا خواهرت را به عنوان 
فصلیه بده. قرار بود دختربچه بعد از اربعین به عنوان فصلیه 
به خانه شــوهر برود، اما بعید می دانم ریش سفیدان طایفه 
عروس اجــازه بدهند این دختر بچه فصلیه شــود و ریش 

سفیدان می خواهند ماجرا را حل کنند.
وی با بیان اینکه »شیخ عشیره عروس 100 درصد مخالف 
فصلیه شدن این دختر است« خاطرنشان می کند: شیخ این 
طایفه مدیر مدرسه و فرهنگی است. نه تنها با فصلیه گرفتن 
مخالف بود که با پسرعمو های عروس که می خواهند فصلیه 
بگیرند فسخ برادری و عشیره ای کرد؛ یعنی سند فسخ تهیه 
کرده اســت. در این حالت خانــواده عروس هر جا بروند به 
دلیل فسخ شدن توسط شیخ خود تحقیر می شوند. او اولین 
مســاله ای که خواسته است فراموش کردن ماجرای فصلیه 

گرفتن توسط پسرعمو های عروس است.
سه مورد نقض حقوق زنان در یک اختلاف خانوادگی

عاطفه بروایه، مدیرعامل موسسه زنان ریحانه اهواز درباره 
این ماجرا توضیح می دهد: در این داســتان سه مورد نقض 
حقوق زنان وجود دارد. یکی مســاله نهوه کردن اســت به 

این معنی که پســرعمو های دختر به خواستگاران او اعلام 
می کننــد که این دختر تنها می تواند با آن ها ازدواج کند. در 
این حالت دختر یا باید با پسر عمو ازدواج کند یا اینکه تا آخر 
عمر تنها بماند اگر هم با فرد دیگری ازدواج کند جان داماد 
به خطر می افتد که این ظلم به حقوق زن اســت. موضوع 
فصلیه شــدن دختر و کودک همســری هم آســیب های 
دیگری هستند که در این ماجرا باید مورد توجه قرار گیرند 

و بر تمام این موارد نقد وارد است.
وی عنوان می کند: بســیاری از شیوخ که مخالف این ماجرا 
هســتند به مساله ورود کرده اند. ماجرا نزد روشنفکران ابعاد 
گسترده و معترضانه ای برداشته است. اگر فصلیه داده نشود 
و به توافقی هم نرســند می تواند تبعات بســیار منفی حتی 

کشتار به دنبال داشته باشد.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا مســئولان انتظامی و 
قضایی اهواز در جریان این ماجرا هســتند، اظهار می کند: 
فکر نمی کنم کســی از این ماجرا بی خبر باشد، اما مشکلی 
که در خوزستان وجود دارد آن است که حل مسائلی که بین 
طوایف پیش می آید به عشیره ها ســپرده می شود و قانون 

دخالتی نمی کند که این یک ایراد بزرگ است. 
این فعال حــوزه زنان می گوید: با توجه بــه اینکه در این 
ماجرا، کودک همســری در حال وقوع اســت بســیاری از 
سازمان ها برای جلوگیری از این پدیده می توانند ورود کنند، 
اما با توجه به رویکردی که نسبت عشایر در خوزستان وجود 
داشــته و اینکه همه چیز به صورت عشیره ای حل شود این 

کار انجام نشده است.
بروایه تصریح می کند: در حــال حاضر یک دختر بچه 11 
ســاله صرف تصمیم عشــیره باید ازدواج اجباری کند آنهم 
در شــرایطی که خانواده اش راضی نیستند، اما هیچ یک از 
نهاد های قانونی دخالت نمی کنند و منتظر هســتند عشیره 
موضــوع را حل کند. تنها افرادی کــه در حال حاضر برای 
نجات این دختــر بچه و حل ماجرا تلاش می کنند به جای 
نهاد های قانونی، کنشــگران اجتماعی، افراد دلسوز و شیوخ 

طوایف هستند.
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 بهشتی: آماری در 
ارتباط با کوهخواری های 
طرقبه و شاندیز نداریم، اما 
قطعا شورای حفظ حقوق 
بیت المال با این کارها مخالف 
است خواهش بنده این است 
که وقتی اصحاب رسانه به 
موارد این چنینی می رسند به 
دادستان شهرستان مربوطه 
گزارش دهند تا برخورد 
جدی با متخلفان شود

مفقودی
 برگ ســبز  خودرو ســواری پــژو ۴05 مــدل 87 شــماره پلاک
26ی62۴ ایران36 یه شماره موتور 12۴87057108 وشماره شاسی 
NAAM11C8۴82001903 به نام رضا نیکو نام مفقود گردیده که از 

درجه اعتبار ساقط است.
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 ۴9۸ فیلم در جشنواره بین المللی فیلم های 
کودکان و نوجوانان
اولیــن آمار آثار متقاضی شــرکت در 
بین المللی  جشــنواره  سومین  و  سی 
فیلم های کــودکان و نوجوانان اعلام 

شد.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از هنرآنلایــن، دبیرخانه این 
دوره جشــنواره اعلام کــرد: با پایان 
مهلت قانونی ثبت نام فیلم های ایرانی 
بخش های مختلف ســی و ســومین 
جشنواره بین المللی فیلم های کودکان 
و نوجوانــان در 15 شــهریور 1399، 

3۷4 عنوان اثر ایرانی به جشنواره ارسال شده است.
 از این تعداد، نام 19۷ فیلم کوتاه، 51 انیمیشن کوتاه، 93 وب سری، ۲1 فیلم بلند داستانی و 

1۲ فیلم  سینمایی و انیمیشن ایرانی در پرتال جشنواره ثبت شده است.
آخرین مهلت تحویل نســخه بازبینی به دبیرخانه جشــنواره چهارشنبه 19 شهریور 1399 و 
آخرین مهلت تحویل نسخۀ اصلی فیلم  های ایرانی پذیرفته شده، حداکثر تا سه شنبه اول مهر 

1399 در نظر گرفته شده است.
همچنیــن تاکنون 1۲4 فیلم خارجی )انیمیشــن و زنده( بلند و کوتاه از کشــورهای مختلف 
متقاضی حضور در جشــنواره سی وسوم هستند و بنا بر فراخوان جشنواره، مهلت ارائه آثار در 
بخش بین المللی جشــنواره سه شنبه ۲5 شهریور 1399 )15 سپتامبر ۲0۲0( به پایان خواهد 
رســید و آخرین مهلت ارسال نســخه اصلی فیلم در این بخش چهارشنبه 9 مهر 1399 )30 

سپتامبر ۲0۲0( اعلام شده است.
دبیرخانه سی و سومین جشــنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان بلافاصله پس از 
پایان مهلت قانونی شرکت در جشنواره، کار بررسی آثار رسیده را آغاز کرده و پس از تطبیق 
آثار با آئین نامه و مقررات اعلام شــده )از نظر تاریخ ســاخت، مدت زمان فیلم و عدم انتشار 
در ســامانه های وی.او.دی تلویزیون یا اکران ســینماها(، کار ارزیابــی و انتخاب فیلم ها در 

بخش های مختلف آغاز خواهد شد.
این دوره جشــنواره، براساس توافق نامه سازمان سینمایی، بنیاد سینمایی فارابی و شهرداری 
اصفهان، و با عنایت به شــیوع جهانی کووید-19، از ۲۷ مهر لغایت ۲ آبان 1399 )18 اکتبر 
لغایــت ۲3 اکتبر ۲0۲0( به صورت مجازی و نمایش آنلایــن، در قالب رقابتی در دو بخش 
»مسابقه ســینمای ایران« و »مسابقه ســینمای بین الملل« به دبیری علیرضا تابش برگزار 

خواهد شد.

۴ فیلم ایرانی در جشنواره فیلم لندن
 شــصت و چهارمیــن جشــنواره بین 
المللی فیلم لندن، چهــار فیلم بلند و 
کوتــاه ایرانی را در برنامه نمایش خود 

قرار داد.
بــه گزارش روزنامه»صبــح امروز« و 
به نقل از ایســنا، فیلم سینمایی »خط 
فرضی« به نویســندگی و کارگردانی 
فرنوش صمــدی و تهیه کنندگی علی 
مصفا نماینده سینمای ایران در بخش 
فیلــم های بلند جشــنواره فیلم لندن 

است.
در فیلــم »خــط فرضــی« ســحر 
دولتشــاهی، پژمان جمشیدی، حسن 

پورشــیرازی، آزیتا حاجیان، امیررضا رنجبران، صدف عســگری، محمــد حیدری و بازیگر 
خردسال آیلین جاهد نقش آفرینی کرده اند.

»شاهد« ساخته جدید علی عسگری و مستند کوتاه »آشو« به کارگردانی جعفر نجفی نیز دو 
نماینده ایران در بخش فیلم های کوتاه جشنواره لندن هستند.

همچنین نسخه ترمیم شده فیلم »شطرنج باد« ساخته محمد رضا اصلانی که پیش از این در 
بخش کلاسیک جشنواره کن ۲0۲0 و جشنواره فیلم نیویورک پذیرفته شده بود نیز در بخش  

»گنجینه ها«ی جشنواره فیلم لندن به روی پرده می رود.
»شطرنج باد« محصول سال 1355 شمسی، اولین فیلم بلند ساخته محمدرضا اصلانی است 
که بهمن فرمان آرا تهیه کنندگی آن را بر عهده دارد، فخری خوروش، محمد علی کشــاورز و 

اکبر زنجانپور بازیگران اصلی هستند.
شــصت و چهارمین دوره جشــنواره فیلم لندن به صورت ترکیبــی از رویدادهای فیزیکی و 
آنلاین از ۷ اکتبر )1۶ مهر( کارش را شــروع می کند و 18 اکتبر )۲۷ مهر( به کار خود پایان 

می دهد.

رقع نفیس و مطلای خواجه اختیار منشی 
گنابادی ثبت ملی شد

  رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
گناباد از ثبت مرقع مطلای خواجه اختیار 
منشی گنابادی در فهرست آثار ملی خبر 

داد.
 بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و بر 
اســاس اعلام اداره کل میراث فرهنگی 
و گردشــگری خراســان رضوی مرقع 
اختیار منشی گنابادی که  نفیس خواجه 
در دانشگاه فردوســی مشهد نگهداری 
می شود، به درخواســت اداره فرهنگ و 
ارشاد اســلامی گناباد و با پیگیری اداره 
میراث فرهنگی گناباد و تلاش های اداره 
کل میراث فرهنگی خراســان رضوی و 
همکاری بی شــائبه دانشــگاه فردوسی 
خصوصــاً مســئول محتــرم کتابخانه 
دانشگاه الهیات و موزه دانشگاه فردوسی 
مشــهد، به عنــوان اولین اثــر منقول 
شهرستان گناباد در فهرست آثار منقول 
ملی ایــران در وزارت میراث فرهنگی و 
صنایع دستی و گردشگری ثبت گردید .

خواجه اختیار منشــی گنابــادی یکی از 
در  تعلیق  خوشنویســان خط  بزرگترین 

سده دهم هجری است آثار متعددی از او در موزه ها و کتابخانه های ایران نگهداری می شود 
. خواجه اختیار را می توان پرکارترین و نام آورترین خوشنویسی تعلیق ایران نامید. این رویداد 
هنری یکی از ارزشمندترین وقایع فرهنگی هنری ایران در عرصه خط تعلیق به شمار می رود.
شــایان ذکر است که اداره فرهنگ و ارشاد اســلامی گناباد در سال 139۷ کنگره ملی این 
خوشــنویس بلند آوازه گنابادی را برگزار و با جمــع آوری آثار او از موزه ها و کتابخانه های 
ایران اولین نمایشــگاه خط تعلیق ایران را برگزار نمود. این آثار پس از بازدید عموم به اداره 

میراث فرهنگی گناباد جهت نمایشگاه دائم اهدا گردید.

خبر

رئیس کمیســیون فرهنگی شــورای شــهر 
مشــهد گفت: تا تاریخ 31 تیرماه سال آینده 
سه سالن بلک باکس مجموعه با ظرفیت بین 
150 تا ۲00 نفر آماده و بهره برداری می شود 
که می تواند نیازهای جامعه هنری مشهد را تا 

حد زیادی برآروده سازد.
 بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا، رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی، 
زیارت، گردشــگری و رسانه شورای اسلامی 
شهر مشــهد گفت: با بهره برداری از فاز اول 
این پروژه ســه ســالن نمایش بــه ظرفیت 
فرهنگی هنری شهر مشهد اضافه خواهد شد.

احســان اصولی در بازدید از روال اجرای پردیس تئاتر مشهد، با بیان اینکه طی سه ماه گذشته بازدیدهای 
مستمری از روال اجرای پروژه انجام شده و می توان گفت پیشرفت کار خیلی خوب بوده، اظهار کرد: اجرای 
پروژه به دلیل برخی مشــکلات در باب تملک اراضی از برنامه زمانی قدری عقب بود اما مدیران پروژه در 

حال جبران تأخیر هستند و اجرای پروژه سرعت بسیار بالایی دارد.
وی بــا یادآوری اینکه بــه تازگی دکتر احمدی، طراح پروژه فوت کرده و با اجرای بدون نقص پردیس باید 
یاد ایشان را زنده نگه داریم، افزود: تا تاریخ 31 تیرماه سال آینده سه سالن بلک باکس مجموعه با ظرفیت 
بین 150 تا ۲00 نفر آماده و بهره برداری می شــود که می تواند نیازهای جامعه هنری مشهد را تا حد زیادی 
برآروده ســازد.اصولی ادامه داد: تقاضای هنرمندان نیز اولویت گذاری بر همین ســالن ها بود چراکه با وجود 
ظرفیت کمتر امکان اجرای سه نمایش هم زمان را مهیا می کند و نیاز بزرگی از شهر را جواب گو خواهد بود.
رئیس کمیســیون فرهنگی شورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: در بازدید امروز در مورد فضاسازی پیرامون 
مجموعه، ارتباط تصویری و هنری دو تپه مجاور پروژه و تکمیل پیاده روها و فضای سبز مجموعه صحبت ها 

و نظراتی مطرح شده تا نما و منظر بهتری برای پردیس ایجاد شود.
بر اســاس گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای شــهر مشــهدمقدس، وی همچنین با تقدیر از همت و 
پیگیری های سازمان عمران شهرداری مشهد در اجرای پروژه های عمرانی شهر به ویژه پردیس تئاتر گفت: 
در ابتدای دوره کاری شورای پنجم با چهره متفاوتی از سازمان عمران روبرو بودیم و در این مدت تغییرات 
چشمگیری در نحوه عملکرد آن ایجاد شده و ازاین رو از مدیران، مهندسان و کارگران خدوم مرتبط با این 

پروژه ها تشکر می کنم.

دیزین  نامزدهای جوایز  نهایی  لیســت های 
۲0۲0 بــا معرفــی ۶4 پــروژه معماری در 
1۲ بخش اعلام شــد که دو پــروژه ایرانی، 
»مدرســه نورمبین« استودیو تجربه بنیادین 
معماری و پــروژه طراحــی »دفتر مرکزی 
مجموعه آجر کهن سرام« استودیو معماری 

هوبا در این لیست حضور دارند.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از هنرآنلایــن، جایــزه »دیزیــن« یکی از 
معتبرترین جوایز معماری و طراحی در جهان 
اســت که در شــهر لندن برگزار می شود و 
بهترین طراحان و پروژه های معماری ســال 

را معرفــی می کند.آنچه بر اعتبار »دیزین« می افزاید و آن را به محل رقابت معماران تراز اول جهان تبدیل 
کرده، داوری این جایزه از ســوی معماران برجســته ای است که بعضی از آنها جایزه پریتزکر یا همان نوبل 
معماری را از آن خود کرده اند.هیئت داوران جایزه دیزین در سال ۲0۲0 با بررسی پروژه های برتر طراحی و 
معماری سال؛ از میان 30۲ پروژه راه یافته به مراحل اولیه و نیمه نهایی، ۶4 پروژه مطرح از سراسر جهان را 
در 1۲ بخش؛ بهترین خانه شهری، خانه روستایی، پروژه مسکن، پروژه تولد مجدد مسکونی، ساختمان های 
مدنی، ســاختمان های فرهنگی، ساختمان های تجاری، بهترین ســاختمان گردشگری-اقامتی، پروژه تولد 
دوباره، ســاختمان های کوچک، پروژه های منظره و پروژه های زیرســاختی بــرای رقابت در مرحله نهایی 
انتخاب کردند.معیارهایی چون نوآوری، سودمند بودن برای مردم و همچنین توجه به محیط زیست، شرایط 
اقلیمی و استفاده از عناصر بومی، مواردی است که جایزه دیزین در داوری پروژه ها به آن توجه داشته است.
بــرای اولین بار جایزه دیزین ۲0۲0 رای گیری عمومی را نیــز برای انتخاب بهترین پروژه های معماری در 
نظر گرفته که با اعلام لیســت کوتاه برای این جایزه جهانی؛ علاقمندان می توانند از 14 ســپتامبر به بعد 
پروژه های مورد علاقه خود را در سایت این رویداد انتخاب کنند و پروژه هایی که بیشترین تعداد رأی را در 

گروه خود داشته باشند، برنده خواهند شد.
پروژه های منتخب معماری امســال از ۲3 کشور انتخاب شده اند که دو پروژه ایرانی نیز در میان نامزدهای 
نهایی حضور دارد. چین با داشتن هفت پروژه ساختمانی در میان لیست نهایی این 1۲ بخش، بیشترین سهم 
را دارد.پس از رای گیری عمومی برنده هر بخش از پروژه ها در ماه اکتبر به صورت آنلاین اعلام می شــود 

و سپس هر 10 برنده برای کسب عنوان پروژه معماری سال به رقابت می پردازند.
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فیلم های تازه نفس در راه اکران؛

سینمای بحران زده را نجات می دهند؟
اواخر  از  ایران  ســینمای 
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سال گذشته با بحران 
روبرو  کرونــا  بزرگ 
شد، بحرانی که از 1۲ 
اســفند تعطیلــی چند 
ماهه ســینما را به همراه 
باعــث  و  داشــت 
ورشکســتگی بسیاری از 
آثــار و همچنیــن توقف 
بخش عظیمی از تولیدات 

هنر هفتم شد. 
بازگشــایی ســینما ها از اوایل تیرماه سال 
جــاری بــرای بســیاری از فیلمســازان و 
همچنین تماشــاگران روزنــه ای از امید را 
ایجاد کرد، اما این بازگشــایی به ســرعت 
شکســت خــورد و اکثریت آثــار با فروش 
اندکــی به کار خود پایان دادند و تنها ســه 
فیلم توانســتند در چرخه اکران فروشی به 
نســبت بهتر از سایر آثار داشــته باشند. اما 
این وضعیــت در حدی بود کــه فیلم های 
پرفروش سال هم به سرعت از چرخه اکران 
خداحافظی کردند. مجددا با نزدیک شــدن 
به ایــام محرم و عزاداری امام حســین)ع( 
ســینماهای سراسر کشــور از اول محرم تا 
پایــان دهه اول تعطیل شــد و حالا بعد از 
تعطیلات دو هفته ای به مناســبت دهه اول 
ماه محرم، بار دیگر آغاز به کار کردند و باید 
دید آیا این هنر بعــد از تعطیلات دهه اول 
محرم باز هم به همان شیوه قبل به کارش 
ادامه می دهد و یــا تغییری در روند تولید و 

پخش آن صورت خواهد پذیرفت.

فیلم های خوب در فضای مجازی اکران 
شده است

ســیزدهم شــهریورماه معاون امور هنری و 
ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراســان رضوی بــا توضیحاتــی پیرامون 
شــرایط و ضوابط مورد نظر برای بازگشایی 
سینماها در شــرایط اپیدمی کرونا، در ارتباط 
بــا اوضاع فعلی ســالن ها و اســتقبال مردم 
گفت: بازگشایی ســالن های سینما در حالی 
اســت که فیلم قابل توجهی آماده اکران بر 
پرده سینماها نیست و پیش از این فیلم های 
خوب در فضای مجازی اکران شده، لذا مردم 
آنها را دیده اند و باید منتظر ماند تا شــورای 
ارائه  جدید  سینمایی  فیلم های  تهیه کنندگان 

 دهند. 
محمدی ادامه داد: از ســوی دیگر با توجه به 
ایام محرم و صفر به نظر می رســد استقبال 
زیادی از فیلم های سینمایی نشود و صاحبان 
ســالن های سینما و تئاتر با توجه به اختیاری 
بودن بازگشــایی، رغبت زیــادی به فعالیت 

نشان ندهند.
وی بیان کرد: پیش از این نیز که یکبار دیگر 
ستاد پیشــگیری و مقابله با کرونا بازگشایی 
سالن های سینما را به تصویب رساند، برخی 
از صاحبان سالن های سینما در مشهد، فیلمی 

اکران نکردند و به تعطیلی ادامه دادند.
سامان دادن سینمای بحران زده 

طــی تماس و مکالمه با دوتــن از فعالین در 
ســینما هویــزه و آفریقا، متوجه شــدیم که 
اســتقبال چندانی از ســینماها نمی شــود و 
فیلم های قابل توجه و مخاطب پسندی برای 

اکــران نیز بر روی پرده ندارند و همچنان در 
بلاتکلیفی به سر می برند. با این وجود اینکه 
چــرا با وجود اندک مخاطــب موجود، تن به 
اکران داده اند، جای ســوال دارد. هرچند که 
عدم فروش آثار سینمایی هیچ تغییر روندی 
در چرخه اکران بوجود نیاورده اســت. اتفاقی 
که شــاید اگر به همین منــوال پیش برود، 
باعث ورشکســتگی کامل سینمای کشور و 
حتی برخی ســازندگان فیلم در سال جاری 
باشــد. اما در این میان هنــوز کارگردانانی 
هســتند که جرات به خرج داده و آثارشان را 
به چرخه اکران می ســپارند. به همین جهت 
هم زمان با نزدیک بودن به روز ســینما، پنج 

فیلم  تازه نفس در راه اکران قرار گرفتند.
فیلم های ســینمایی »بی حســی موضعی«، 
»آبادان یــازده ۶0«، »روزهای نارنجی«، » 
آقــای سانســور« و » کاکا« نمایندگان تازه 
چرخه اکران بعد از تعطیلات محرم هســتند 
که دو فیلم از این لیســت همزمان با نزدیک 
شدن به روز سینما از امروز و سه فیلم دیگر 
از ۲۶ شــهریور هم زمان با آغــاز هفته دفاع 
مقدس اکران خود را آغاز می کنند و باید دید 
که آیا می توانند سینمای بحران زده 99 را سر 

و سامان دهند یا خیر؟
فیلم های روی پرده از 19شهریورماه 

»کاکا« بــه کارگردانــی علی ســرآهنگ و 
تهیه کنندگی امیر ســماواتی، داستان زندگی 
اسحاق 55 ساله ای را روایت می کند که برای 
کار به عسلویه سفر کرده و پس از آشنایی با 
مهتاب، او را به عقد خود در می آورد؛ اما حال 
دختر مهتاب در عسلویه بد شده و آنها برای 

مداوا به تهران می آیند...
در این فیلم سینمایی بازیگرانی چون حسین 
افشار، میلاد کی  مرام، شیفته  محجوب، رویا 
خــرم دری، مهران احمــدی و یکتا ناصر به 

ایفای نقش پرداختند.
»بی حســی موضعی« را حســین مهکام دو 
سال پیش کارگردانی کرد و حبیب رضایی به 
عنوان اولین کار تهیه کنندگی آن را برعهده 
گرفت. نکته حائــز اهمیت انتخاب بازیگران 
ایــن فیلم پارســا پیروزفر اســت که پس از 
سال ها دوری از پرده ســینما با این فیلم بار 
دیگر بر روی پرده نقــره ای حضور می یابد. 
قصه  بی حسی موضعی در یک شب تا صبح 
می گذرد. پارســا پیروزفر، سهیل مستجابیان، 
باران کوثری، حسن معجونی و حبیب رضایی 
از کسانی هســتند که در این فیلم به ایفای 

نقش پرداخته اند.
فیلم های روی پرده از 26 شهریور ماه

»روزهــای نارنجی« ســاخته آرش لاهوتی 
اســت در جشــنواره های داخلــی و خارجی 
بسیاری شرکت و جوایزی را از آن خود کرده 
است. این فیلم به تهیه کنندگی علیرضا قاسم 
خان تولید شده و داســتان زندگی پر فراز و 
نشیب »آبان« زنی میانسال است که واسطه 
اســتخدام کارگران زن فصلــی برای کار در 
باغ های مرکبات شــمال کشور است. هدیه 
تهرانی، علی مصفا، مهران احمدی، علیرضا 
استادی، ژیلا شــاهی، صدف عسگری، رویا 
حسینی، لی لی فرهادپور، اکرم علمدار، امین 
گلستانه و ســیامک ادیب بازیگران این فیلم 

سینمایی هستند.

»آقای سانســور« علــی جبــارزاده فیلمی 
اجتماعــی بــا رگه هایی کمدی اســت که 
غلامرضا گمرکــی تهیه کنندگــی آن را به 
عهده دارد. در خلاصه داستان این فیلم آمده 
است: تا حالا شده زندگی اطرافیانت رو بدون 
سانســور ببینی!؟ علی جبارزاده فیلمنامه این 
فیلم را براســاس فیلمنامه »پرده پوشی« به 
نویســندگی مهدی علی میرزایی به نگارش 
درآورده اســت.محمدرضا فروتــن، بهــرام 
افشاری، بهاره رهنما، بهنوش بختیاری، امید 
روحانی، محمود پاک نیت، علی مثنوی، گیتی 
قاســمی، امیر کربلایی زاده، صحرا اسدالهی، 
شــاهین باباپور، علی ضیایی، سارا احمدی، 
حسن نوری، امیراشکان مثنوی و علی برقی 
آریانــا مثنوی،  با هنرمند خردســال  همراه 

بازیگران این فیلم سینمایی هستند. 
»آبادان یــازده ۶0« بــه کارگردانی مهرداد 
خوشــبخت در ژانر دفاع مقدس و توســط 
ســازمان اوج ساخته شده اســت. قصه فیلم 
درباره رادیو آبادان اســت که در زمان جنگ 
و روزهــای ابتدایی حمله عــراق به ایران و 
ازخودگذشتگی که مردم آبادان داشتند، نقش 
جدی و مؤثری داشــته اســت. در این فیلم 
علیرضا کمالی، نادر سلیمانی، حسن معجونی، 
گــودرزی، حمیدرضا  ویدا جــوان، شــبنم 
محمدی، رضا مســعودی و یاسین مسعودی 
به ایفای نقش پرداخته اند. »آبادان یازده ۶0« 
اثری متفاوت در حوزه دفاع مقدس است که 
به شــروع جنگ ایران و عــراق می پردازد و 
مناســب ترین فیلم برای اکران در هفته دفاع 

مقدس به شمار می رود.

فروش ۱3۲ اثر در »صد اثر صد هنرمند« 
بیســت و هشــتمین صد اثر صد هنرمند گالری گلستان در 
حالی پنجمین هفته برپایی خود را پشــت ســر می گذارد که 
13۲ اثر به فروش رســانده و خریدارانی از پنج کشور غربی 

نیز داشته است.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از هنرآنلاین، این 
رویداد که از دهم مرداد آغاز شده به جهت روزهای کرونایی 
به صورت مجازی و در وب سایت گالری گلستان دایر است؛ 
هم اکنون 3۷۶ اثر از 3۲0 هنرمند در سایت گالری گلستان 
به تماشا و فروش است که در اتفاقی چشمگیر تا امروز 13۲ 

اثر به فروش رفته است.
یکی از نکات جالب این دوره صد اثر از نگاه لیلی گلســتان، 
مدیر گالری گلســتان و طراح این رویداد تابستانی این است 
که همه خریداران جز ســه نفر، جدید بودند و خانم گلستان 

می گوید »پیش از این هیچیک را نمی شناختم.«
نکتــه جالب توجــه دیگر اینکه به لطف فضــای مجازی و 
فروش آنلاین در این دوره صد اثر، ســه کار از امریکا ، چهار 
کار از انگلیس، دو کار از فرانســه ، یک کار از بلژیک و یک 

کار از آلمان خریدار داشت.

لیلی گلســتان می گوید:« صد اثر بیست و هشتم را در یک 
جور شــک و تردید و در کمال ناامیدی شــروع کردم، بنا به 
تجربه های پیشــین دیگــران، فکر می کردم که نمایشــگاه 
آنلایــن حاصل چندانی ندارد، امــا دقیقا برعکس آنچه فکر 

می کــردم رخ داد. مخاطبــان از همان ســاعت اولیه افتتاح 
نمایشــگاه آنلاین شــروع به خرید آثار کردنــد. اصلا فکر 
نمی کردم در این اوضاع اقتصادی خراب و ناامیدی برآمده از 
کرونا کسی به فکر خرید اثر هنری باشد اما با کسانی مواجه 

شدیم که 8 یا 15 اثر  خریدند. این مسئله برایم غیرقابل تصور 
بود و بسیار از این اتفاق خوشحال شدم.«

گلســتان افزود:« آنلاین بودن نمایشــگاه باعث شد که ما 
محدودیت زمان نمایشگاه و البته ابعاد آثار هم نداشته باشیم. 
زمانی که این نمایشگاه در گالری برگزار می شد، بزرگ ترین 
ســایز تابلویی که می توانســتیم از هنرمندان دریافت کنیم 
50 در ۷0 ســانتی متر بود اما الان کارهای بزرگ دو متری 
هم داریم. حالا که پنج هفته از شــروع نمایشــگاه گذشته 
اســت 13۲ اثر به فروش رفته و این در حالی اســت که در 
نمایشــگاه های حضوری صد اثر صد هنرمند، سابقه نداشته 

است که این تعداد اثر در طول چند هفته فروخته شود.«
ارائه آثاری متنوع برای سلایق مختلف، کیفیت خوب کارها، 
قیمت مناسب و حتی ارزان را می توان از دلایل فروش خوب 

صد اثر صد هنرمند آنلاین دانست.
این نمایشگاه تا آخر مهر ماه ادامه خواهد داشت و علاقمندان 
www.golestangallery. می توانند از این نمایشــگاه در
com دیدن کنند و در اینســتاگرام گالری گلستان منتخبی 

از آثار را ببینند.
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آمادگی برای اجرای برنامه های ستاد کرونا 
در اربعین حسینی و دهه پایانی صفر

معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران اســتانداری خراسان رضوی با اشاره به مراسم اربعین 
حســینی و دهه پایانی صفر گفت: آماده اجرای برنامه های ستاد کرونا در دهه پایانی صفر و 

مراسم اربعین حسینی برای برگزاری یا عدم برگزاری هستیم.
محمد صادق براتی در جمع اعضای کارگروه اماکن مذهبی و بقاع متبرکه خراســان رضوی، 
اظهار کرد: دو رویداد مهمی که در پیش داریم، مراسم اربعین حسینی و دهه پایانی ماه صفر 
اســت که برنامه ریزی های لازم برای آن ها در حال انجام است. ضمنا استان آمادگی دارد که 
تمامی برنامه های ابلاغی از ســوی ستاد ملی کرونا را در صورت عدم برگزاری و یا برگزاری 

مراسم به شکل مطلوبی اجرایی نماید.
معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران اســتانداری خراســان رضوی با اشــاره به برگزاری 
موفق برنامه های فرهنگی در مناسبت های گذشته در فضای مجازی، تاکید کرد: از هم اکنون 
برنامه ریزی های لازم برای فعالیت های فرهنگی دهه پایانی ماه صفر انجام شــده اســت تا 
زائران و مجاوران بارگاه مطهر رضوی از برکات معنوی زیارت حضرت رضا)ع( بهره مند شوند.
براتی تصریح کرد: در صورت تایید ســتاد ملی کرونا در خصوص برنامه های دهه پایانی ماه 
صفر، تلاش می کنیم تمامی مراسم ها با رعایت شیوه نامه های بهداشتی و به طور شایسته ای 
در شــان اهل بیت)ع( برگزار شــود. ضمن این که هیئات مذهبی و عزاداران سیدالشهدا)ع( 
در مراســم های دهه اول ماه محرم بسیار خوب عمل کردند و در زمینه رعایت پروتکل های 

بهداشتی در اجرای مراسم درخشیدند که این امر جای تقدیر دارد.
معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران اســتانداری خراســان رضوی در ادامه با اشــاره به 
ضــرورت ایجاد درآمد پایدار برای بقاع متبرکه، اظهار گفت: رهبر معظم انقلاب تاکید کردند 
که بقاع متبرکه قطب فرهنگی جامعه هســتند؛ لذا بــرای انجام فعالیت های فرهنگی نیاز به 
امکانات مالی دارند که در صورت خودکفایی در زمینه اقتصادی می توانند برنامه های فرهنگی 

لازم را طراحی و اجرا نمایند.
بر اســاس گزارش روابط عمومی استانداری خراسان رضوی، براتی عنوان کرد: بقاع متبرکه 
بهترین مکان برای نشر معارف اهل بیت)ع( و مباحث قرآنی است و کارکردهای مختلف آن 
در حوزه اجتماعی و قرآنی باید بیشتر فعال شود. وجود بقاع متبرکه و امامزادگان عامل مهمی 
برای تقویت آموزه های دینی به شــمار می رود و ســوق دادن انجام فعالیت های فرهنگی در 
جوار بقاع متبرکه در تقویت تبدیل شدن به قطب فرهنگی امامزادگان کمک بسیاری می کند.
بخش مرکزی شهرستان مشهد شامل ۲۲0 روستا با افزون بر 300 هزار نفر جمعیت است.

135 روســتا از این تعداد چســبیده به کلانشهر مشــهد بوده و در حریم آن قرار گرفته اند. 
بیشــترین میزان ساخت و ســازهای غیرمجاز نیز مربوط به اهمین مناطق روستایی چسبیده 

به مشهد است. 

اتمام بازپیرایی بوستان محلی بلال

شــهردار منطقه سه مشهد گفت: بازپیرایی بوستان محلی بلال در این منطقه به عنوان یکی 
از پروژه های اداره فضای سبز در سال 99 با اعتباری بالغ بر 300میلیارد ریال به اتمام رسید.
به گزارش صبح امروز، حجــت فرقانی با اعلام این خبر، اظهار کرد: به دنبال تاکیدات ویژه 
مبنی بر افزایش سرانه فضای سبز در محلات کم  برخوردار و بهره مندی هرچه بیشتر و بهتر 
شــهروندان از فضای سبز اماکن تفریحی و همچنین درخواست های مردمی در »طرح محله 
ما« مبنی بر افزایش روشنایی و رفع بعضی نواقص، شهرداری منطقه 3 با اخد اعتبار از ابتدای 

سال تصمیم بر اجرای بازپیرایی و بهسازی بوستان محلی بلال گرفته شد .
وی هزینه اجرای این طرح را بالغ 300 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: اقدامات انجام شده 
شــامل تعویض پایه چراغ ها و ایمن ســازی سیستم روشــنایی ، اجرای دو رمپ ورودی به 
صورت پلکانی، نصب ســت بازی کودکان ، اصلاح و نصب کف فرش، توسعه فضای سبز و 

اصلاح معابربوده است .
شهردار منطقه 3 مشهد در ادامه اظهار کرد: بوستان بلال در مساحتی بالغ بر 3 هزارمترمربع 

در خواجه ربیع 3 واقع شده است.

جایگاه اختصاصی سوخت اتوبوسرانی به 
بهره برداری می رسد

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی مشهد گفت: جایگاه اختصاصی سوخت اتوبوسرانی با اعتباری 
بالغ بر 50 میلیارد ریال، روز چهارشنبه 19 شهریور ماه به بهره برداری می رسد.

به گزارش صبح امروز ســعید حســینقلی زاده مقدم بــا بیان این خبر اظهــار کرد: جایگاه 
اختصاصی ســوخت سازمان اتوبوسرانی با هدف اســتاندارد سازی و ساماندهی فرآیند توزیع 
سوخت ناوگان، جلوگیری از هدر رفت در توزیع سوخت ناوگان، ایجاد پتانسیل عرضه عمومی 
ســوخت احداث شده است.وی افزود: در این مجموعه ظرفیت بهره برداری عرضه بنزین به 

بخش خصوصی وجود دارد.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد با بیان اینکه جایگاه سوخت مذکور در زمینی 
به مســاحت ۶ هزار و ۷00 مترمربع ساخته شده است، بیان کرد: این جایگاه دارای پنج سکو 
و 10 دســتگاه دیسپنسر با ظرفیت ذخیره سازی 3۶0 هزار لیتر سوخت است که در محدوده 
ســیدی، انتهای خلج آماده بهره برداری است.حسینقلی زاده مقدم خاطرنشان کرد: عملیات 
اجرایی احداث این جایگاه به اتمام رســیده و طی مراســمی با حضور مدیران شــهری روز 

چهارشنبه 19 شهریور به بهره برداری خواهد رسید.

خبر

معاون شهرسازی و معماری شهرداری مشهد گفت: اولویت مناسب سازی پیاده روها 
برای توانیابان جسمی و حرکتی، خیابان های پرتردد است.

 به گزارش صبح امروز، محمدرضا حســین نژاد در خصوص آخرین وضعیت مناسب 
سازی و پیاده رو سازی برای توانیابان جسمی و حرکتی، اظهار کرد: سیاست مناسب 

سازی در این زمینه، اولویت بخشی به خیابان های پرتردد است.
وی افزود: به عنوان مثال هم اکنون در بولوار آموزگار امکان مناســب سازی برای 

توانیابان، دوچرخه سواران و عابرین پیاده فراهم شده است.
معاون شهرســازی و معماری شهرداری مشــهد بیان کرد: از یک بازه زمانی به بعد 
نقش نرم افزاری را برعهده گرفتیم؛ بدین معنا که مباحث مطالعاتی و بســتر سازی 

توسط این معاونت به صورت کامل مهیا و سپس بعد اجرایی آن به معاونت فنی و عمران واگذار می شود.
حســین نژاد خاطرنشــان کــرد: بحث های مطالعاتی ما بیشــتر در حوزه هــای دارای راندمان بالا خواهد بــود؛ زیرا ظرف 
اعتبــاری بــرای این اقدام محدود اســت و نمی تــوان به یک باره تمامــی خیابان ها و پیــاده رو ها را بهســازی کنیم؛ 
 بلکــه بایــد برای ایــن موضوع در بودجه ســنواتی تدابیری اندیشــیده شــود و براســاس بودجه ســنواتی، اولویت بندی 

صورت گیرد.

رئیس کمیسیون عمران، حمل  و نقل و ترافیک شورای شهر مشهد از انجام مراحل تکمیلی 
پروژه کارخانه نوآوری و آماده شدن پروژه برای افتتاح خبر داد.

به گزارش صبح امروز سیدمســعود ریاضی در حاشــیه بازدید از این پروژه گفت: کارخانه 
نوآوری مشهد در شرق کشور بدیع و بی نظیر و بعد از تهران دومین کارخانه نوآوری کشور 
به شمار می رود که در فضایی به وسعت حدود 4 هکتار و دارای یک هکتار ساختمانهای 
قدیمی و در راستای تحقق شــعار »شهر هوشمند« در دست احداث است.xوی با تأکید 
براینکه اســتاندارهای سرعت در اجرای پروژه های عمرانی در مشهد تغییر بسزایی کرده، 
افزود: موعد بهره برداری پروژه 13 آبان تعیین شــده تا استارتاپها و شتاب دهنده ها بتوانند 
برای راه اندازی کسب و کارهای جدید و توسعه آن ها متناسب با نیازهای روز کشور هرچه 

سریع تر از آن بهره ببرند.ریاضی ادامه داد: در تمام کشورهای توسعه یافته بودجه های قابل توجهی صرف پژوهش می شود. ازآنجاکه در 
کشور ما از این مقوله عقب هستیم لذا کمک های شهرداری در این زمینه راهگشا و اثرگذار است به ویژه اینکه هدف اساسی راهاندازی 
مرکز و کارخانه نوآوری در شهرداری مشهد، تمرکز بر برنامه های مدیریت شهری و حل نیازهای شهر است، ازجمله اشتغال زایی که 
برای کلانشهر مشهد بسیار مهم و ارزشمند می نماید.وی یادآور شد: برای مدیریت مجموعه باید یک شتاب  دهنده قوی دارای تجربیات 
مفید و اثبات شده انتخاب شود که نحوه انتخاب و تائید آن نیازمند قوانین جدیدی است که در شورا در خصوص آن ها بحث خواهد شد.

اولویت مناسب سازی پیاده روها برای توانیابان جسمی و حرکتی، خیابان های پرتردد است فناوران فعالیت را در کارخانه نوآوری مشهد آبان ماه آغاز می کنند

آمارها متضاد از تصفیه فاضلاب در مشهد:

70 درصد تصفیه می شود یا نمی شود؟ 
 در حالــی که قائم مقام 
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شرکت آب منطقه ای 
خراســان رضوی در 
اعلام   139۶ آذرماه 
کرده اســت که حدود 
۷0 درصد از فاضلابهای 
مشهد  کلانشهر  خانگی 
جمع آوری و تصفیه می 
شــود که البتــه تصفیه 
با  همخوان  آن  از  نیمی 
زیست  اســتانداردهای 
محیطی نیســت، اکنون  مدیر کل حفاظت 
محیط زیســت خراسان رضوی گفته است 
کــه ۷0 درصــد فاضلاب مشــهد تصفیه 
نمی شــود، او معتقد اســت که  چشم انداز 
زیســت محیطی ســال جــاری درحوزه 
مدیریت فاضلاب استان، استفاده حداکثری 
از پســاب خروجی واحدهای تولید کننده و 
بازچرخانــی آن اســت کــه بــا وجــود 
پیگیری هــای ایــن اداره کل همچنــان 

حرکتی لاک پشتی دارد.
در کلانشــهر مشــهد با 3.5 میلیون نفر 
جمعیــت، حجم بالایــی از فاضلاب تولید 
میشــود که درحال حاضر 5 تصفیه خانه با 
ظرفیت ۲3۶ هزار مترمکعب در روز درحال 
تصفیه آن هســتند اما با توجه به جمعیت 
روز افزون این تصفیه خانه ها پاســخگوی 
میــزان بالای فاضلاب خانگی و شــهری 
اینجاســت که نقش مدیریت  نیســتند و 

فاضلاب بهداشتی مشهد به چشم می آید.
هم چنین قائم مقام شرکت آب منطقه ای 
استان حدود دو سال قبل یادآور شده بود که 
شرکت آب و فاضلاب مشهد برای تصفیه 
فاضلابهای خانگی کلانشــهر مشهد پنج 

تصفیه خانه دایر کرده اســت، شیوه تصفیه 
فاضلاب در سه تصفیه خانه ›پرکندآباد یک 
و دو و اولنگ اســدی‹ قدیمــی و کیفیت 
پساب خروجی آنها نامناسب و ناهمخوان با 

استانداردهای زیست محیطی است.
سیاست محیط زیست برخوردی 

سلیقه ای نیست
 بــه گزارش صبح امروز تــورج همتی روز 
گذشــه=ته در شصت و ســومین نشست 
ســاماندهی  کمیته  اعضــای  تخصصــی 
فاضلاب استان ضمن اشاره به لزوم تعامل 
و همگرایی بین بخشــی در حوزه مدیریت 
زیســت محیطی در شهرستان های استان 
گفت: سیاســت ســازمان حفاظت محیط 
زیســت درخصوص لزوم اســتقرار سیستم 
تصفیه فاضلاب برخوردی سلیقه ای نیست 
و عدم ســاماندهی خروجی فاضلاب طبق 
ماده ۶88 قانون مجازات اســلامی، تهدید 
علیه بهداشــت عمومی شــناخته می شود 
که خوشبختانه درخراســان رضوی مرجع 
قضایی به موضــوع ورود کرده و این مهم 

با جدیت پیگیری می شود.
حرکتی لاک پشتی در بازچرخانی فاضلاب 
وی ادامه داد: چشــم انداز زیست محیطی 
فاضلاب  مدیریــت  ســال جاری درحوزه 
استان، استفاده حداکثری از پساب خروجی 
واحدهــای تولید کننــده و بازچرخانی آن 
است که با وجود پیگیری های این اداره کل 

همچنان حرکتی لاک پشتی دارد.
دبیر کارگروه ســاماندهی فاضلاب استان 
افزود: معجزه ای بــرای مدیریت فاضلاب 
در کار نیســت و لازم اســت متولیان امر 
برای بازچرخانی پســاب خروجی واحدهای 
تولیدکننــده اهتمام و جدیــت لازم را بر 

اساس تکلیف قانونی خود بکار برند.
همتی همچنین با اشــاره به لــزوم تغییر 
الگوی کشت کشــاورزی در اراضی حاشیه 
رودخانه حفاظت شــده کشف رود تصریح 
کرد: سیاســت انعطاف گرایانه محیط زیست 
بر خروج از بحرانی متمرکز است که به نام 
معضل کشــف رود به طول صدها کیلومتر 
فاضلاب بر بســتر خود جــاری می کند و 
ســلامت مردم را با محصــولات آلوده به 

مخاطره می اندازد.
انتقال پساب از دشت های بحرانی غیر 

کارشناسی و اشتباه است
مدیر کل حفاظت محیط زیســت خراسان 
رضوی گفت: سیاســت انتقال پســاب از 
دشــت های بحرانی به عنــوان آب مازاد 
بــه مناطق دیگر و با توجیه تعادل بخشــی 
دشــت ها غیر کارشناسی و اشــتباه است 
و هنگامی که دشــت مشــهد دچار بحران 
فرونشســت شــده اســت، نیاز جدی به 
پساب های تصفیه شده دارد و انتقال پساب 
مازاد بــه منطقه دیگر توجیه کارشناســی 

ندارد.
بهره برداری از فاضلاب تصفیه خانه 

نیشابور مورد پیگیرد قانونی قرار می گیرد
وی در ادامــه از مصوبــات این نشســت 
تخصصی خبر داد و افزود: مقرر شد ضمن 
بازدید مشترک شرکت آبفا و سازمان جهاد 
کشــاورزی از اراضی پایین دســت تصفیه 
خانه نیشابور،  ظرفیت موجود جهت استفاده 
از فاضلاب برای آبیاری درختان غیر مثمر 
مورد بررســی قرار گیــرد و به منظور عدم 
اســتفاده از فاضلاب برای کشت مستقیم 
محصــولات غذایــی ، هرگونه قــرار داد 
بهره برداری از فاضلاب به این منظور مورد 

پیگیرد قانونی واقع شود .
همتی بــه طرح مجــدد موضــوع انتقال 
آبکاری ها در ســتاد تدبیر از سوی دبیرخانه 
ســاماندهی فاضلاب اســتان بــه عنوان 
یکی دیگر از مصوبات این نشســت اشاره 
کرد و از مهلت دوهفته ای به شــرکت آب 
منطقه ای برای ارائه گزارشــی در خصوص 
ســرمایه گذاری جهت استفاده بهینه پساب 
تصفیه خانــه تربت حیدریه خبر داد و افزود: 
مقرر شده شرکت های آبفا و آب منطقه ای 
ای در شــهر هایی که تصفیه خانه در آنها 
اجرا نشــده، قبل از واگذاری هــر پروژه، 
به اســتفاده  اقتصادی مربوط  بســته های 
از پســاب را مشتمل بر ســرمایه گذاری در 
حوزه ساخت تصفیه خانه، شبکه جمع آوری 
فاضلاب و چگونگی اســتفاده از فاضلاب 
)تعیین منابع پذیرنده و ... ( مورد بررســی 

قرار دهند.
بازدید مشترک  طی 15 روز آینده از 

تصفیه خانه فاضلاب نیشابور
از  وی همچنین گفــت: برنامه ریزی لازم 
سوی شــرکت آبفای اســتان در خصوص 
اســتفاده از ظرفیت مدول غیر فعال تصفیه 
خانه نیشــابور و نیز اعلام رسمی و مکتوب 
ضرورت اســتفاده بهینه از فاضلاب تصفیه 
خانه تربت حیدریه از سوی حفاظت محیط 
زیست استان به  معاونت هماهنگی و امور 
عمرانی اســتانداری از دیگر مصوبات این 

نشست بود.
مدیر کل حفاظت محیط زیســت خراسان 
رضوی ادامه داد: طی 15 روز آینده بازدید 
مشترکی از سوی حفاظت محیط زیست و 
شرکت  شــهرک های صنعتی نیشابور به 
منظور اعلام رســمی فهرســت واحدهای 

آلاینده انجام خواهد شد.
وضعیت آب و فاضلاب استان چگونه است؟
بر اســاس مطالعات انجام شده کسری آب 
خراسان رضوی در افق سال 14۲0 بیش از 
شــش هزار و ۲00 لیتر در ثانیه خواهد بود. 
حجم تولید سالانه آب در خراسان رضوی 
140 میلیون مترمکعب و میزان مصرف آن 
110 میلیون مترمکعب است. ۲۷ درصد آب 
تولیدی در این استان به مصرف انشعابات 
غیرمجاز رســیده و یا بخاطر فرسودگی 35 
درصد شــبکه آبرســانی به هدر می رود. 
تامین و توزیع آب ۷4 شــهر استان به جز 
مشــهد بر عهده شــرکت آب و فاضلاب 
خراســان رضوی است. یک میلیون و ۷50 
هزار نفر در سطح این استان تحت پوشش 
شــبکه آب و 4۲0 هزار نفر تحت پوشش 
شبکه فاضلاب هستند. شبکه فاضلاب در 
شهرهای سبزوار، نیشــابور، تربت حیدریه 
و گلبهار در دســت اجرا است و 50 درصد 
جمعیت این شــهرها تحت پوشش خدمات 
فاضلاب هســتند. شــبکه فاضــلاب در 
شهرهای تربت جام، تایباد، گناباد، قوچان، 
طرقبه شــاندیز و کاشمر نیز در دست اجرا 
اســت. با روند کنونی تامین اعتبار، تکمیل 
پروژه های نیمه تمام فاضلاب در خراسان 
رضوی بیش از 30 سال طول خواهد کشید. 
آب مورد نیاز این اســتان از 40۶ حلقه چاه 
تامین می شــود که شــامل شش درصد 
چاههای کشــور است. طول خطوط انتقال 
آب در خراسان رضوی هزار و ۷۶3 کیلومتر 
و طول شــبکه فاضلاب آن هــزار و ۲18 
کیلومتر است. چهار تصفیه خانه فاضلاب با 
ظرفیت 55 هزار مترمکعب در شبانه روز در 
این استان در مدار بهره برداری قرار دارند.

 ناحیه فناوری در محدوده کارخانه نوآوری و دانشگاه فردوسی ایجاد می شود
رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد گفت: پس از گذشت 
حدود 9 ســال، اصلاح تعرفه های خدمات دفاتر پیشخوان شهرسازی اجرایی و در 

گام نخست تعرفه خدمات نقشه برداری به روز شد.
محمدهــادی مهدی نیا در حاشــیه یکصد و هفتاد و یکمین جلســه کمیســیون 
شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد به تشــریح دستورکارهای این نشست 
پرداخت و اظهارکرد: در ابتدای این جلسه موضوع بهای اصلاحی خدمات آیین نامه 
اجرایی برونســپاری خدمات )تبصره ۲0 مصوبه بودجه ســال 99 شهرداری( مورد 
بحث و بررســی قرار گرفت.مهدی نیا با بیان اینکه از سال 91 تعرفه های خدمات 
دفاتر پیشخوان شهرســازی اصلاح نشــده بود و همین امر نارضایتی بسیاری را 
بهمراه داشت، گفت: از ابتدای فعالیت شورای پنجم تاکنون چندین جلسه و نشست 
مشترک در قالب های مختلف با نمایندگان دفاتر برگزار کردیم و خوشبختانه امسال 
راه حلی بــرای اصلاح این تعرفه ها، وفق تبصره ۲0، شــکل گرفت.وی در ادامه 
افزود: امروز و در جلســه مشترک کمیسیون شهرســازی و معماری با کمیسیون 
بودجه، درباره تعرفه های بازدید و نقشــه برداری صحبت شد.مهدی نیا خاطرنشان 
کــرد: در بحث تعرفه بازدید، با توجه به اینکه برخی موارد با کارشناســان حدنگار 
مشترک بود، قرار شد جلسات مشترک دیگری شهرداری با این کارشناسان و نظام 
مهندســی و ثبت اسناد برگزار کند و ســپس در کمیسیون مشترک تصمیم گیری 
شــود.رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد درخصوص تعرفه 
نقشــه برداری شهرداری گفت: این تعرفه ها اصلاح شد و مورد تصویب قرار گرفت 

که به زودی به شهرداری ارسال می شود تا ملاک عمل قرار گیرد.
مهدی نیا تصریح کرد: در گام نخست اصلاح این دو تعرفه در دستورکار قرار گرفته 
و ســایر تعرفه ها نیز در دست اقدام شهرداری اســت که به فراخور، لایحه آن به 
کمیســیون شهرسازی و معماری ارسال می شود و مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

مهدی نیا با بیان اینکه دســتورکار دوم به ارائه گزارش شــهرداری مشــهد درباره 

اراضی ۲۷ گانه آســتان قدس رضوی که درصدد دریافت پروانه هستند اختصاص 
پیدا کرد، گفت: در این زمینه دغدغه ها و ســوال هایی مطرح بود که آیا این اراضی 
جزو اراضی باغی آســتان قدس هستند؟ وضعیت آنها در طرح های شهری پیشین، 
طرح جامع و طرح تفصیلی کنونی چگونه بوده و چه کاربری برای آنها درنظر گرفته 
شــده است؟ و چندین ســوال دیگر.وی افزود: برهمین اساس مقرر شد شهرداری 
گــزارش مفصل تری را به تفکیک پــلاک برای هر قطعــه از زمین ها تهیه و به 
کمیســیون شهرسازی و معماری ارائه دهد.رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شــورای شهر مشهد از بررسی نحوه محاســبات عوارض بر افزایش بهره برداری 
اعیان یا همان تجاری در این جلســه خبرداد و گفت: نحوه محاسبه میزان افزایش 
بهره برداری اعیان در بحث تجاری ها ســال گذشته توســط شهرداری سیستمی 
شــده بود ولی این فرآیند ایرادات و اشــکالاتی را بهمراه داشت که در برخی نقاط 
محاسبات کمتر و یا بیشتر از بهای تجاری واقعی بود.مهدی نیا با بیان اینکه در این 
جلسه مقرر شد شهرداری اصلاحات لازمه درخصوص نحوه محاسبه را ارائه دهد، 
اظهارکرد: شورای پنجم شهر مشــهد از ابتدای فعالیت خود پیوسته بدنبال تحقق 
شــهر هوشمند بوده و این مهم را بعنوان یکی از شعارهای اصلی خود مطرح کرده 

است تا در حوزه محاسبات و اعلام ضوابط حتی المقدور مکانیزم ها سیستمی باشند 
و عامل انسانی در این زمینه حذف شود.

وی افزود: در همین راستا، در حوزه های مختلفی چون هیات های فنی، هیات های 
پارکینگ و نحوه محاسبه افزایش بهره برداری اعیان سیاست ما حذف عامل انسانی 
و پیشبرد امور برپایه فرآیندهای سیستمی و سیستم یکپارچه شهرسازی بوده که در 

برخی از این موارد اهداف محقق شده است.
مهدی نیا با بیان اینکه ایجاد زون و ناحیه فناوری و نوآوری شــهر مشهد دستورکار 
آخر امروز جلســه کمیسیون شهرســازی و معماری بود، گفت: کارخانه نوآوری در 
محل قدیم کارخانه کوکا در حال احداث اســت و ظــرف چندماه به بهره برداری 
خواهد رســید؛ برهمین اســاس، با توجه به همجواری با دانشــگاه فردوسی، این 

محدوده قطب علمی و فناوری مشهد خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: مشــابه چنین پهنه  هایی را در عرصــه بین المللی همچون 
silicon valley ) دره ســیلیکون ( را در کشــورهای غربی شاهدیم؛ ضمن اینکه 
در تهران هم با همکاری شــهرداری و دانشگاه شــریف، زون فناوری در طرشت 

شکل گرفته است.
مهدی نیا گفت: برهمین اســاس، شهرداری مشــهد با توجه به نزدیک بودن زمان 
بهره برداری از کارخانه نوآوری و همجواری آن با دانشــگاه فردوسی بعنوان قطب 
علمی شــرق کشــور، بدنبال ایجاد زون فناوری در بافت پیرامونی این دو کاربری 

بزرگ و مستعد است.
وی افزود: کمیســیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد از منظر تخصصی 
خود این لایحه را بررسی خواهد کرد؛ کار، کار مبارکی است ولی دغدغه ها و نکاتی 

از منظر شهرسازی در این خصوص وجود دارد که باید مدنظر قرار گیرد.
مهدی نیا خاطرنشان کرد: بافت پیرامون این زون، بافت ارزشمند مسکونی است و 

حتی المقدور حوزه سکونت نباید لطمه بخورد و آرامش این بخش خدشه دار شود.
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نقل و انتقالات

سرمربی تیم فوتبال استقلال تهران تاکید کرد 
که حتی اگر یــک بازیکن هم از این تیم جدا 
شود، نمی تواند به کارش در این تیم ادامه دهد.

مجید نامجومطلق در گفت وگو با تســنیم، در 
خصــوص قبول هدایت اســتقلال آن هم در 
حالی کــه این تیم با وضعیت ســختی روبرو 
شده اســت، گفت: من در زندگی ام به اصولی 
پایبند هســتم که دوســت ندارم از این اصول 
عقب نشــینی کنم. من با فرهــاد مجیدی به 
اســتقلال آمدم و این طبیعی بــود که وقتی 
فرهــاد تصمیم به جدایی گرفــت، من هم از 
حضور در اســتقلال کناره گیری کنم تا دست 
باشگاه برای انتخاب سرمربی باز باشد یا اینکه 
مجیــدی دوباره روی نیمکت بنشــیند. حتی 
در این شرایط بســیاری از پیشکسوتان عزیز 
اســتقلال با من صحبت کردند کــه در تیم 
بمانــم ولی بنا بر اصولی که خودم باید رعایت 

می کردم این کار امکان پذیر و اخلاقی نبود. 
وی ادامه داد: در این شرایط حتی باشگاه هم 
با من صحبت کرد کــه در وضعیت فعلی و با 

توجه به اینکه تیم سرمربی ندارد، هدایت تیم 
را بر عهده بگیرم ولی قبول نکردم. در نهایت 
چنــد روز پیش بود که دوبــاره با من صحبت 
کردند ولــی باز هم جوابم منفــی بود و البته 
گفتم اگر قرار اســت برگردم، این اتفاق باید با 
نظر و اعلام رســمی مجیدی باشد. فرهاد هم 
در نهایت از من خواســت که در این وضعیت 
سخت در کنار استقلال باشم و در نهایت هم 
این ریســک بزرگ را قبول کــردم چون این 
زیبنده نام اســتقلال نبود که بدون ســرمربی 
باشد. من در شــرایطی این مسئولیت را قبول 
کردم که هیچ کس حاضر نشد در آستانه شروع 
لیگ قهرمانان آســیا روی نیمکت اســتقلال 
بنشیند و این به خاطر نام بزرگ استقلال بود. 
من سال ها در اســتقلال بازی کردم و پایم را 
در این تیم از دست دادم و برای کمک کردن 
به استقلال هیچ منتی سر این تیم نمی گذارم. 
ما در شــرایط سختی در کنار استقلال هستیم 
ولی متاسفانه اتفاقاتی رخ داده که کار را بسیار 

سخت کرده است.

سرمربی استقلال با اشاره به بسته شدن پنجره 
نقل و انتقالاتی استقلال تصریح کرد: ما امیدوار 
بودیم در این وضعیت سخت از بازیکنان جدید 
استفاده کنیم که متاسفانه این امکان به دلیل 
بســته شــدن پنجره نقل و انتقالات استقلال 
وجــود ندارد. این اتفاق وضعیت اســتقلال را 
ســخت تر خواهد کرد و بعد از شنیدن این خبر 
واقعا سرگیجه گرفتم. ما با این وضعیت باید در 
آسیا مقابل تیم های ثروتمندی قرار بگیریم که 
تا دندان مســلح هستند و با این شرایط رقابت 
بسیار سخت خواهد شد.نامجومطلق در قسمت 
دیگری از حرف هایش خاطرنشــان کرد: من 
و همکارانم که در این وضعیت ســخت کنار 
استقلال هستیم، حسن نیت خودمان را نشان 
دادیــم و حتی ممکن اســت در این وضعیت 
قربانی شویم، با این شرایط حداقل انتظار من 
از مسئولان اســتقلال این است که بازیکنان 
فصل گذشــته را حفظ کند نه اینکه نفر به نفر 
شــاهد جدایی بازیکنان باشیم. ما زمان بسیار 
کمی در اختیار داریم اما متاسفانه شرایط خوب 

نیســت. ما به خاطر اســتقلال ریسک بزرگی 
انجــام دادیم ولــی اگر قرار باشــد حتی یک 
بازیکن هم جدا شود، کار ما غیرممکن خواهد 
شد و من نمی پذیرم که با این شرایط کار کنم. 
من به باشــگاه این اولتیماتوم را دادم که حتی 
اگر یک بازیکن هم جدا شود، دیگر نمی توانم 
در اســتقلال کار کنم و این شــرایط غیرقابل  

تحمل خواهد شد. 
وی در قســمت دیگری از حرف هایش تاکید 
کرد: تیمی مثل الاهلی عربســتان با توجه به 
اینکه در عربســتان قهرمان نشــدنش قطعی 
است، با یک تیم دیگر بازی های لیگ را ادامه 
می دهد تا برای لیگ قهرمانــان کاملا آماده 
باشــد. آنها دو تیم خوب دارند ولی اســتقلال 
بــا 13 بازیکن تمرین می کنــد که 8 یا 9 نفر 
برای جوانان و امید هستند و این وضعیت اصلا 
زیبنده استقلال نیســت. حداقل انتظار ما این 
است که تیم ســال گذشته را در اختیار داشته 
باشیم، در ضمن این را هم باید در نظر گرفت 
که در لیگ قهرمانان باید هر ســه روز یک بار 

بازی کنیم و نیاز به بازیکنانی آماده و سرحال 
داریم. اگر تیم امروز کامل نشــود دیگر کاری 
از دســت من ساخته نیست و شرایط همکاری 
وجود نخواهد داشــت. قرار نیست در این راه 

فقط ما قربانی شویم. 
ســرمربی اســتقلال افزود: تمام هدف ما این 
است که با شرایطی آبرومندانه این بازی ها را 
پشت سر بگذاریم تا کادر مدیریتی بعد از لیگ 
قهرمانان آســیا هر تصمیمــی که می خواهد 
بگیرد. هدف ما این اســت که در این شرایط 
سخت به استقلال کمک کنیم اما باشگاه هم 
باید کمک کنــد و اجازه ندهد تا بازیکنی را از 

دست بدهیم.
نامجومطلــق در خصــوص بحث بازگشــت 
اســتراماچونی به اســتقلال خاطرنشان کرد: 
هــواداران خاطــرات خوبی از ایــن مربی در 
ذهــن دارند. اگــر هدف باشــگاه بازگرداندن 
استراماچونی است، پس امیدوارم این اتفاق رخ 
دهد. من همیشه آرزو دارم استقلال در بهترین 

وضعیت قرار بگیرد.

مهاجری سرمربی مس کرمان شد
رضا مهاجری هدایت مس کرمان را پذیرفت.

به گزارش ایسنا، رضا مهاجری پس از مذاکره با مسوولان باشگاه مس کرمان به عنوان 
ســرمربی جدید مس معرفی شد تا هدایت این تیم را در فصل آینده لیگ دسته یک بر 

عهده داشته باشد.
مهاجری ســابقه هدایت ماشین سازی و نساجی مازندران در دو فصل گذشته رقابت های 

لیگ برتر در کارنامه خود دارد.

آرمان رمضانی به پرسپولیس پیوست
مهاجم فصل گذشته سایپا با عقد قراردادی ۲ ساله، بازیکن پرسپولیس شد.

به گزارش باشگاه پرســپولیس، مهاجم فصل گذشته سایپا، با عقد قراردادی دو ساله از 
این پس بازیکن پرسپولیس خواهد بود.

این مهاجم ۲8 ســاله، غیر از ســایپا ســابقه بازی در تیم های اکســین، پاس همدان، 
فجرسپاسی، مس رفسنجان و ملوان را هم دارد.

او بعد از سعید آقایی، عیسی آل کثیر، علی شجاعی، میلاد سرلک، احسان پهلوان و حامد 
لک، هفتمین خرید لیگ برتری پرسپولیس است.

علی شجاعی خرید جدید سرخپوشان
علی شجاعی با عقد قرارداد دوساله به باشگاه پرسپولیس پیوست.

به گزارش مهر، علی شــجاعی با حضور در ساختمان باشگاه پرسپولیس قرارداد دوساله 
ای را با پرسپولیس امضا کرد تا به جمع شاگردان یحیی گل محمدی اضافه شود.

این بازیکن که اصالت مازندرانی دارد قابلیت بازی در جناح چپ را دارد. شــجاعی فصل 
گذشته پیراهن نساجی مازندران را بر تن داشت.

توافق دو ساله استقلال با غلامی
مدافع تیم فوتبال استقلال به مدت دو فصل دیگر در این تیم ماندنی شد.

به گزارش فارس، عارف غلامی مدافع تیم فوتبال استقلال بعد از نشست امروز با احمد 
سعادتمند قرارداد خود را به مدت دو فصل دیگر تمدید کرد.

این بازیکن در تســت های کرونای پیش از سفر به قطر حضور پیدا خواهد کرد و مجددا 
برای امضای قرارداد به استقلال خواهد رفت.

همچنین آرمین ســهرابیان مدافع دو فصل پیش اســتقلال که در فصل قبل در سایپا 
بــازی می کرد، امروز مذاکراتی را با مســؤولان انجام داد اما به توافق نهایی نرســید. 
 ظاهرا قرار اســت مجددا با این بازیکن مذاکراتی برای بازگشــت به اســتقلال صورت 

بگیرد.
تمرین امروز تیم فوتبال استقلال در حال برگزاری است و رشید مظاهری در کنار سایر 

بازیکنان به تمرین می پردازد.

 نامجومطلق: 

 اگر یک بازیکن هم جدا 
شود، نمی توانم

 در استقلال بمانم
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حواشی یک اظهارنظر درباره دیدار اصلاح طلبان با کروبی
اســماعیل دوســتی به حرف و حدیث های فراوان در شبکه های 
اجتماعی نسبت به حواشی دیدارش با مهدی کروبی واکنش نشان 
داد.به دنبال انتشار گفت وگوی اســماعیل دوستی درباره جزییات 
دو دیدار اخیرش یا شــیخ مهدی کروبی و اظهارتش درباره تاکید 
مهــدی کروبی بر اهمیت و شــرکت مردم در انتخابات ریاســت 
جمهوری، وی در کانال تلگرامی اش نوشــت: »چند روزی اســت 
که خیلی در فضای مجازی ناسزا شنیده ام. قصد جوابگویی داشتم، 
خیلــی فکر کردم، جوانب امر را در نظر گرفتم و جواب را به زمان 
سپردم. به کوه رفتم، همه را به خدای مهربان و خالق صفای کوه 

بخشیدم.«
 گفتنی اســت، هفته گذشته این عضو حزب اعتماد ملی گفته بود 
که در دیدارهای اخیر آقای کروبی به حضور در انتخابات ریاســت 

جمهوری 1400 تاکید داشتند. 
 

مهم ترین چالش کاندیداهای انتخابات 1۴00 از دیدِ معاون 
احمدی نژاد

یک نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی گفت: کاندیداهای 
انتخابات ریاست جمهوری 1400 باید برای بهبود شرایط اقتصادی 
و برون رفــت از وضعیت فعلی، برنامه عملیاتــی ارائه کنند.حجت 
الاســلام ســیدمحمدرضا میرتاج الدینی در گفت وگو با ایســنا، 
مهم ترین چالش کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری 1400 را 
مشــکلات اقتصادی عنوان و خاطرنشان کرد: کاندیداهای ریاست 
جمهوری باید برای مقابله با این چالش ها و تحریم ها برنامه داشته 
باشند. مثلا در شرایط فعلی و با مشکلات اقتصادی که کشور با آن 
مواجه اســت، صادرات با مشکل مواجه شده و در داخل هم موانع 
خودتحریمی وجود دارد.وی افــزود: کاندیداهای 1400 باید برای 
تبدیل تهدید تحریم ها به فرصت و عبور از این موانع برنامه داشته 
باشــند.نماینده مردم تبریز در مجلس با اشــاره به کاهش قدرت 
خرید مردم، کاهش ارزش پول ملی و نوســانات ارزی یادآور شد: 
رئیس جمهور آینده باید راهــکار عملی و عینی برای حفظ ارزش 
پول ملــی و تقویت قدرت خرید مردم پیدا کند، چون قشــرهای 
متوســط و پایین امروز با مشــکل و زحمت برای تأمین معیشت 
مواجه هستند.نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ادامه 
داد: کاندیداهای 1400 باید اصلاح ساختارهای مالی و بودجه ای را 
مد نظر داشته باشند و در مورد حامل های انرژی، کالاهای وابسته 
بــه ارز و رانت و فســادی که بعضا در این حوزه هــا از نهاده های 

کشاورزی تا فولاد و سایر موارد وجود دارد، برنامه داشته باشند.
 

بیشتر اصلاح طلبان در پی نامزد اجاره ای برای 1۴00 نیستند
میرلوحی درباره اســتراتژی اصلاح طلبــان در انتخابات گفت: دو 
دیــدگاه در اصلاح طلبــان وجود دارد: یکی دیدگاه آنهایی اســت 
که در انتخابات اســفند 98 لیســت دادند و شــرکت کردند. آنها 

معتقدند با همان فرمان و رویکرد در انتخابات 1400 هم شــرکت 
کنند. مشــاهده کردیم در اســفند 98 آنها نتوانستند مردم را پای 
صندوق های رای بیاورند. عضو شــورای مرکــزی مجمع دانش 
آموختــگان ایران اســلامی ادامه داد: آنها از بقیــه اصلاح طلبان 
گلایــه دارند که اگر همه در تهیه لیســت مشــارکت می کردند، 
مــردم می آمدند. با وجودی که چند حــزب با تابلوی اصلاح طلبی 
اقدام به تهیه لیســت کردند، چون تفکر اقناعی و نظرات مردم در 
آن رویکــرد انتخاباتی غایب بود، نتیجه ای نداشــت. رییس دولت 
اصلاحات در این به صراحــت اعلام کرد که اگر من هم از مردم 
بخواهم در انتخابات شرکت نمی کنند.میرلوحی درباره سرخوردگی 
رای دهندگان خاطرنشان کرد: دیدگاه دوم مربوط به شورای عالی 
سیاســت گذاری جبهه اصلاح طلبان است. آنها به این جمع بندی 
رسیدند که با این شیوه لیست ندهند و تاکنون دیدگاه آنها تغییری 
نکرده اســت. لذا جز افراد و احزابی که در اسفند 98 لیست دادند، 
دیگر اصلاح طلبان طرفدار حمایــت از نامزد غیراصلاح طلب و به 
اصطلاح اجاره ای در 1400 نیستند.عضو شورای شهر تهران گفت: 
خــرد جمعی اصلاح طلبان می گوید در آزمونی که شکســت آن از 
پیش معلوم اســت شرکت نکنند. در انتخابات اخیر مجلس بخشی 
از اصلاح طلبان مدلی بی نتیجه را اســتفاده کردند و نتیجه نگرفتند 
پس این شــیوه نباید تکرار شــود. وی، مشارکت قابل قبول مردم 
در انتخابــات 1400 را در گرو اطمینان خاطر آنها از اصلاح اوضاع 
کنونی دانست و عنوان کرد: در این باره هر چه بخواهیم استدلال 

کنیم، افکار عمومی از ما نمی پذیرد.
 

سُفره دل ضرغامی از دست اصولگرایان باز شد
رئیس سابق صدا و سیما، با ابراز نگرانی از »ریزش ها و رویش ها«، 
خود شــاقول پنداری را عادت بدی دانســت کــه برخی نیرو های 
انقلابی بــه آن دچار شــده اند.ضرغامی با ابراز تاســف از برخی 
کج ســلیقگی ها اظهار داشــت: تنگ کردن دایره خودی ها، پایان 
نــدارد. امروز انقلابی ترین نیرو های ارزشــی بــه دنبال مرزبندی 
با هم هســتند؛ آن هم بر ســر عناوینی که با گفت وگو و همدلی 
به راحتی حل می شــود. گفت وگو و مدارا بــا جدی ترین منتقدان 
درون نظام می تواند به رفع ســوء تفاهم بــا کاهش کینه و نفرت 
و هماهنگی حداقلی برای پیشــبرد اهداف نظام منجر شــود. این 
فعال اصولگرا، خود شاقول پنداری را عادت بدی دانست که برخی 
نیرو های انقلابی به آن دچار شــده اند و در ادامه گفت: همیشــه 
نگران »ریزش های رویش ها« بوده ام و در جلســات درونی جبهه 

انقلاب نسبت به آن هشدار داده ام.
 

کنعانی مقدم: دولت 1۴00 باید دولت ائتلافی باشد
یک چهره سیاســی اصولگرا گفت: فکر می کنــم این بار تا زمان 
نزدیک انتخابات، آن فردی که شــاخص اصلی اصولگرایان است 
معرفی نشود.»حسین کنعانی مقدم«، چهره سیاسی اصولگرا، درباره 

جلسات انتخاباتی اصولگرایان و اینکه شاخصه هایی که باید برای 
کاندیداهای ریاســت جمهوری در نظر گرفته شــده است، به برنا 
گفت: قبل از اشاره به اسامی کاندیداها، باید گفت یکی از شاخصه 
هایی که رئیس جمهور آینده باید داشــته باشــد، این است که آن 
فرد، توانایی اجرای مسائل اجرایی کشور، عبور از بحران ها و حل 
مشــکلات کشور را داشته باشــد. به بیانی دیگر این فرد طی این 
چهل ســاله باید تجربه خودش را نشــان داده باشد و عملا، نمره 
بگیرد، نه این که در شــعارهای پوپولیستی قضاوت کنیم که این 
فرد شایسته ریاست جمهوری است یا خیر؟او افزود: نکته بعدی این 
که فرد کاندیدا باید از نظر عقبه سیاسی، رأی جمهور را داشته باشد 
نه اینکه صرفا رأی یک جناح خاص را داشــته باشد، چون این فرد 
می خواهد رئیسِ جمهور شــود؛ بنابراین، اشخاصی که وارد عرصه 
انتخابات می شــوند ابتدا باید این عقبــه را به مردم معرفی کنند و 
حداقل نمره های ورودی را برای عرصه رقابت، داشــته باشند.این 
چهره سیاســی بیان کرد: مســاله بعدی این است که شخصی که 
می خواهد وارد این عرصه شود باید بداند، مسئولیت اجرایی کشور 
با یک هیات دولت همراه است و باید علاوه بر اینکه خودش را در 
معرض آزمون و خطا قرار می دهد، باید هیات دولت خود را نیز در 

معرض آرای افکار عمومی قرار دهد.
 

توضیح محسن هاشمی درباره ضرب المثل خبرساز
رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران درباره منظورش در استفاده 
از یک ضرب المثل در صحن شــورا توضیح داد.محســن هاشمی 
در حاشــیه جلسه شورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران درباره 
منظورش در اســتفاده از ضرب المثل »خداوند خر را می شــناخت 
که به آن شــاخ نداد« که امروز در صحن شورا استفاده کرد، گفت: 
منظوری نداشــتم. وی درباره تماس آقــای توکلی و نتیجه ای که 
حاصل شد، گفت: از خودشان بپرسید. قرار است نماینده بفرستند.

 
آخرین وضعیت بررسی پرونده بورسیه ها در کمیسیون اصل 90

ســخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس شــورای اسلامی از روند 
بررســی پرونده بورســیه های وزارت علــوم در کمیته فرهنگی و 
اجتماعی این کمیسیون خبر داد. علی خضریان با اشاره به نشست 
امروز صبح )سه شنبه 18 شهریور ماه( کمیته فرهنگی و اجتماعی 
کمیســیون اصل 90 مجلس گفت: پنجمین جلســه رســیدگی 
به وضعیت بورســیه های وزارت علوم در کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی کمیسیون اصل 90 برگزار شد. نماینده مردم تهران، ری، 
شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی در 
این جلسه ضمن بررســی لیست اسمی ارائه شده از وضعیت کلیه 

دانشجویان بورســیه از سوی وزارت علوم، بررسی برخی مصادیق 
و موضوع راهکار اجرایی برای حل مشــکل ایشــان مورد بحث و 
بررســی قرار گرفت، بــا توجه به اعلام مســئولین وزارت علوم و 
بحث های مرتبط در وزارت مبنی بر تعامل و اراده بر حل مســاله 
این امید را داریم شــاهد نتایج عملی خوبی باشیم. وی بیان کرد: 
جلسات به صورت پیوسته تا رسیدن به حصول نتیجه مطلوب ادامه 
خواهد داشــت و گزارشی از طرز کار وزارت علوم در این خصوص 
در حال تدوین است، در ادامه جلسات تکمیل می شود و در صورت 
لزوم به صحن علنی مجلس ارائه خواهد شد. سخنگوی کمیسیون 
اصل 90 مجلس شــورای اسلامی گفت: محمدرضا رضوان طلب، 
رئیس مرکز جذب اعضای هیات علمی وزارت علوم، اعلام آمادگی 
کرد در صــورت صدور مجوز از ســوی مجموعه های مرتبط و با 
پیگیری کمیســیون اصل 90 در خصوص برخی نقایص قانونی یا 
خلاء های قانونی زمینه همکاری بیشتر این مجموعه فراهم شود، 
قرار شد کمیســیون مکاتبات خود را در این زمینه صورت دهد تا 

مشکلی که در زمینه طرز کار وجود دارد رفع شود.
 

کیفرخواست جدید برای نازنین زاغری صادر شد
یک منبع آگاه گفت: شعبه 15 دادگاه انقلاب اسلامی، صبح امروز 
نازنین زاغری را به همراه وکیل تعیینی اش )وکیلی که متهم برای 
خود انتخاب می کند( احضار و کیفرخواســت پرونده جدیدی را به 
وی ابلاغ کرد.این منبع آگاه افزود: پس از حضور زاغری در شــعبه 
15 دادگاه انقلاب اسلامی و ابلاغ کیفرخواست پرونده جدید به او، 
وکیل تعیینــی وی ضمن حضور در دادگاه انقلاب در حال مطالعه 
پرونده جدید وی اســت؛ بنابراین، گــزارش، نازنین زاغری که با 
حکم محکومیت جاسوســی تحت نظر دستگاه قضایی و سازمان 

زندان های ایران است با اتهام جدیدی مواجه شده است.
 

علی مطهری: نظام پارلمانی در شرایط فعلی نقش مردم در 
تصمیم گیری را کم رنگ می کند

علی مطهری، نایب رئیس مجلس دهم با اشــاره به مطرح شــدن 
موضــوع نظام پارلمانی گفت: »نظام پارلمانــی در جایی می تواند 
مفید باشــد که احزاب قوی وجود داشته باشند و احزاب در تشکیل 
پارلمان نقش مهمی داشــته باشند؛ از سوی دیگر انتخابات هم به 
معنای واقعی آزاد باشــد و مجلس نمایندگی کل جامعه را بر عهده 
داشته باشد. در کشــور ما باتوجه به روشی که شورای نگهبان در 
پیش گرفته است، مجلس نماینده بخشی از جامعه است. در چنین 
شــرایطی اگر نظام ریاســتی فعلی -که در واقع به طور کامل هم 
ریاستی نیســت، زیرا رئیس جمهور اختیارات کافی ندارد- به نظام 

پارلمانی تغییر یابد، در عمل، نخست وزیر از سوی شورای نگهبان 
تعیین خواهد شد و نقش مردم کم رنگ تر از وضع موجود می شود«.

ممکن است هر لحظه تصمیم دیگری در خصوص مدارس 
گرفته شود

وزیــر آموزش و پرورش گفت: در شــرایط بحران با عدم قطعیت 
کامل مواجه هســتیم و ممکن اســت هر لحظه تصمیم دیگری 
گرفته شــود. باید بپذیریم که کرونا شــرایط عادی زندگی را دچار 
تغییر و تحول و تصمیم گیری را ســخت کرده است. وی تصریح 
کرد: ما در بازگشایی مدارس بر اساس چارچوب و دستورالعمل های 
وزارت بهداشــت و تجربه آن ها در ایام محــرم عمل کرده ایم و 
درهمــه موارد با وزارت بهداشــت هماهنگــی لازم داریم. حاجی 
میرزایی اظهار کرد: اولویت اصلی ما حضور در مدرســه است چرا 
که هیچ چیزی جای آموزش حضــوری را نمی گیرد، ولی اجباری 
هــم برای حضور دانش آموزان در مدرســه نداریــم، چون دانش 
آموزان می تواننــد از امکانات دیگری که اعــلام کرده ایم برای 
آموزش و یادگیری اســتفاده کنند. وزیــر آموزش و پرورش افزود: 
ما برای بازگشــایی مدارس، تابع تصمیمات ســتاد ملی مبارزه با 
کرونا هستیم. این ســتاد یک مرجع قانونی بوده و همه جنبه های 
آموزشــی، اجتماعی، اقتصادی و... را در نظــر می گیرد، ما خود را 

موظف به هماهنگی با این ستاد می دانیم.

احمد توکلی: نظام پارلمانی در اداره کشور تحول ایجاد 
نمی کند

احمد توکلی: برای حاکم کردن نظام پارلمانی نیاز است آنقدر در جامعه 
راجع به آن حرف زده شــود که بــرای اکثریت مردم موضوع جا بیفتد. 
حال آنکــه الان مردم نمی توانند به چنین مســائلی توجه کنند، چون 
بدجوری گرفتارند. علت بسیاری از این گرفتاری ها برآمده از دولتمردان 
اســت. این فعال سیاســی تأکید کرد: اگر یک مجلس بخواهد نظارت 
قــوی بر دولت کند با همین قوانین و ســاختار کنونی نیز می تواند این 
کار را انجام دهد. امروز بیشتر تمرکز نمایندگان مصروف اهداف جزیی 
و منطقه ای است، آن ها بعد از جلسه علنی روز چهارشنبه به حوزه های 
انتخابیه می روند و صبح روز یکشــنبه با خستگی زیاد خود را به صحن 
علنــی مجلس می رســانند. آن ها در چنین وضعیتی معلوم اســت که 
نمی توانند جلوی قانون شکنی های دولت را بگیرند. توکلی با بیان اینکه 
مشــکل اصلی امروز کشور ساختاری نیســت، افزود: تفاوت بین نظام 
پارلمانی و نظام ریاستی آنقدر نیســت که بتواند در اداره کشور تحول 
ایجاد کند. آنچه امروز تحول ایجاد می کند؛ ایمان و وفاداری به اسلام 
منبع: تابناک و ایران است.  

پاسخ واعظی به پیشنهاد میانجیگری روسیه برای مذاکره با آمریکا/ اقدام زودهنگام دو کاندیدای ریاست جمهوری ۱۴۰۰
/ کدخدایی: الحمدلله حال عمومی آیت الله جنتی خوب است/ ادعای بی اساس وزیر دفاع انگلیس علیه ایران

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی . برابر رای شماره 139960306021000۴17 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای ابراهیم 
همتی فرزند محمد به شماره شناسنامه 5720098399 صادره از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
12۴/10 متر مربع قســمتی ازپلاک ۴135 فرعی از ۴ اصلی واقع درخراسان رضوی بخش ۴ بردسکن خریداری از 
مالک رســمی آقای حسین بیابانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/6/۴ .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/19

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن


